
PROTOKÓŁ XXIII/12 

z  XXIII  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 16kwietnia 2012 roku, godz. 1100 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXIII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobrySzanowni 

Państwo!Zapraszam do stołu obrad.Otwieram XXIII zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

 

Szanowni Państwo! Przystępujemy do merytorycznej części dzisiejszego Sejmiku. Na podstawie listy 

obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych na sesji obecnych jest 26, wobec czego Sejmik władny 

jest do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Jednocześnie informuję, że protokoły z XXI i XXII sesji Semiku wyłożone są na stoliku Biura Sejmiku,  

a przyjmiemy je w końcowej części obrad sesji.  

Szanowni Państwo! Po ostatnich przeżyciach systemem elektronicznym głosowania, chciałbym 

powiedzieć, że będziemy tutaj czujni. Przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie wybranego 

przez Państwa przycisku na urządzeniu do głosowania. Głos jest oddany, gdy lampka przy słowie 

„głosuj” zgaśnie. Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas, że 

urządzenie jest aktywne i przypominam, by głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych odbywały 

się przy stole obrad.  

Lista obecności Radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gościa stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 



 

 

Do punktu 2.  

Przystępujemy do uchwalenia porządku obrad XXIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy do 

uchwalenia porządku obrad XXIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, 

projekt porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję.  

Proponuję na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego, rozszerzenie porządku obrad o:  

 - punkt 6a – Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za 

okres od 01.01.2011 r. do 31.12.2011 r.  

 -  punkt 6b – Informacja nt. Założeń Strategii Polski Zachodniej 2020.  

 - punkt 21a – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  

w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 215. Przy tej uchwale chcę 

przypomnieć, że będzie autopoprawka w § 3.  

 - punkt 21b – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o pozbawieniu niektórych odcinków 

dróg kategorii dróg krajowych – druk nr 216. 

 - punkt 21c – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 218.  

 - punkt 21d – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży  

w Zaborze – druk nr 221.  

 - punkt 21e – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej 

Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy 

Dworek” – druk nr 220. 

 - punkt 21f – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej 

Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wielkopolskim 

 – druk nr 219. 

 -  punkt 23a – Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – druk nr 217. 

 - punkt 24a – Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 222. 

 - punkt 26b – Przyjęcie protokołu z XXII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  



Projekty uchwał oraz pozostałe materiały dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl 

Ponadto informuję, że na  stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest 3 wersja uchwał  

w sprawie: 

 - dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 – druk nr 213, 

 - dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata  

2012-2024 – druk nr 214, 

oraz 2 wersja: 

 -  informacji o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia za okres 01.01.2012-31.01.2012, 

 - sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego na 2011 rok Lubuskiego Szpitala 

Specjalistycznego Pulmonologiczno-Kardiologicznego Sp. z o.o. w Torzymiu.  

Czy są pytania, wątpliwości do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę, wobec tego 

przystępujemy do głosowania. Jesteśmy gotowi. Wszystkie te uchwały musimy po kolei przegłosować. 

Proszę, żeby Radni zajęli swoje miejsce przy stołach. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 6a – Sprawozdanie  

z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres od 01.01.2011 r. do 

31.12.2011 r. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto  

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Przeliczę tylko optycznie, czy taka liczba Radnych jest tutaj. Niektórzy nie głosowali. Stwierdzam, że  

w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 6a.   

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 6b – Informacja nt. 

Założeń Strategii Polski Zachodniej 2020. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto  

się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, wstrzymało się 0, przeciw 1.  

Szanowni Państwo! Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6b.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21a – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego - druk nr 215. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, wstrzymało się 0, przeciw 0. 



Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21a. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 21b – Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia opinii o pozbawieniu niektórych odcinków dróg kategorii dróg krajowych – druk nr 216. Kto  

z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 24, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21b. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21c – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy 

w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 218. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21c. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21d – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk nr 221. Kto z Państwa 

Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 21, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21d. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21e – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Ośrodka dla Osób Uzależnionych 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – druk nr 220. Kto z Państwa 

Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski. 

Za 22, wstrzymało się 1, przeciw 1. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21e. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21f – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej 

Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 219. Kto z Państwa Radnych jest 



za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22, wstrzymało się 1, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21f.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 23a – Podjęcie uchwały 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – druk nr 217. Kto z Państwa Radnych jest za, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, wstrzymało się 1, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 23a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 24a - Podjęcie uchwały 

w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 222. Kto  

z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 22, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 24a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 26b – Przyjęcie 

protokołu z XXII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 26b.  

Szanowni Państwo! Teraz przystępujemy do głosowania całości porządku obrad dzisiejszej Sesji. Kto  

jest za przyjęciem porządku obrad wraz z naniesionymi zmianami, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej XXIII sesji został przyjęty.  

Szanowni Państwo! Przystępujemy do punktu 3.  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Do punktu 3.  

Interpelacje i zapytania.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Interpelacje i 

zapytania.Jednocześnie chciałbym powiedzieć, że przyjedzie do nas Pani Wiceprezydent Gorzowa 

Wielkopolskiego, Ewa Piekarz, stąd, więc jest to punkt 21a wraz ze zmianami. Mam taką propozycję, 

żeby Pani Prezydent nie czekała, zmienimy porządek obrad, kiedy Pani Prezydent się pojawi. 

Przeniesiemy ten punkt jako wcześniejszy, tak, żeby go przegłosować szybciej. Informuję od razu, że  

w przerwie kiedy miniemy pewien etap obrad, planowane jest posiedzenie Komisji Zdrowia oraz Komisji 

Współpracy Zagranicznej, na moment. Zaproszę, także moich Wiceprzewodniczących, 

Przewodniczących Klubów i Przewodniczących Komisji do mojego gabinetu na małe spotkanie  

w sprawach organizacyjnych. Proszę, interpelacje i zapytania Radnych. Pan Radny Robert Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dwie sprawy.Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek. Jedna sprawa dotyczy w zasadzie odpowiedzi na interpelację. W swoim czasie składałem 

interpelację dotyczącą starej drogi 2, dzisiaj drogi nr 92. Jakość przede wszystkim tej interpelacji, 

odpowiedzi na interpelację, tak naprawdę. Wnioskowałem by zrobić wszystkie działania niezbędne, 

ażeby krótko mówiąc, nie wprowadzać opłaty w ramach systemu Viatoll na drodze alternatywy do nowej 

drogi A2. Tak w zasadzie odpowiedź na interpelację, to jest tylko informacja Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad jaki jest status quo na dzień dzisiejszy. Jeśli składam interpelację  

i wnioskuję o pewien stan rzeczy, który chciałbym osiągnąć poprzez tą interpelację, który wyraźnie 

jakby pokazuje, w którym kierunku powinno iść działanie Zarządu, bo to w końcu Państwo jesteście 

organem wykonawczym. Wydaję mi się, że powinienem w interpelacji uzyskać taką informację, jaka jest 

ocena Zarządu tej sytuacji, jakie Zarząd postanawia wszcząć w tej sprawie procedury. Czy Zarząd 

uważa, że tak powiem, czy interpelacja jest słuszna, czy nie słuszna, jakie jest stanowisko Zarządu.  

Jeśli się składa taką interpelację i dostaję się w zasadzie wpierw informację, że została skierowana do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, a później jest opisany status quo, czyli 

Rozporządzanie Rady Ministrów z 2011 roku i ewentualnie alternatywę  jaką ma Rada Ministrów. 

Powiem tylko tyle, że zaczynam tracić sens składania tych interpelacji, po prostu. To jest w mojej ocenie 

kluczowa sprawa, jeśli chodzi o funkcjonowanie. Cały czas o tym rozmawialiśmy, tych podmiotów 

funkcjonujących wzdłuż starej drogi 2, dziś 92. Jeszcze raz pozwolę sobie odnieść się do odpowiedzi na 

interpelację i oczekuję szczerze mówiąc zdecydowanego działania w tej kwestii Zarządu. To jest jedna 

sprawa. Druga sprawa, w swoim czasie wnioskowałem, a w zasadzie monitowałem w mojej ocenie 

pewną nieprawidłowość. Jeśli chodzi o zawieranie umów dzierżawy, najmu, jeśli chodzi o mienie 

niepodległe województwu, ale służące województwu np. na funkcjonowanie naszych programów 

regionalnych. Pani Marszałek, to było 1,5 – 1 rok temu. W ten czas zawnioskowała, czy poinformowała 

mnie, że będzie audyt, który ma sprawdzić rzetelność, formalność i legalność podpisywanych umów  



w urzędzie, zdaję się od 2000, czy od 2006 lub 2007 roku. Chciałbym zapytać, jak ten audyt wypadł dla 

tego typu umów i czy już jest dostępny, że tak powiem – protokół z audytu, jeśli chodzi o podpisywanie 

tychże umów. Przede wszystkim chodzi mi o kwestie umowy przy ul. Sulechowskiej na działanie 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Jeśli ten audyt został zakończony, chciałbym mieć wgląd do 

protokołu z audytu i jak on został zakończony. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Chciałbym 

powitać Panią Wiceprezydent Gorzowa Wielkopolskiego, Ewę Piekarz. Witamy jednocześnie Pana 

Wadima Tyszkiewicza, Prezydenta Nowej Soli. Proszę bardzo, dalsze interpelację i zapytania. Proszę, 

Pani Radna Grażyna Stawowczyk. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek. 

Moja interpelacja dotyczy uzupełnienia brakujących ekranów przy obwodnicy Żagania. Wpłynęła do 

mnie prośba mieszkańców ul. Kościuszki w Żaganiu, którzy zwracają się za moim pośrednictwem  

z prośbą o uzupełnienie brakujących ekranów przy obwodnicy, która została oddana do użytku kilka lat 

temu. Prowadzona była odpowiednia korespondencja z Panem Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad Oddziału w Zielonej Górze. Wykonane były również badania dźwiękowe i na tym 

w zasadzie temat został zakończony. Do dnia dzisiejszego nie została ta sprawa, że tak powiem 

prowadzona i wyjaśniona. Brakuje 60 przęseł na wysokości ul. Kościuszki. To powoduje dyskomfort 

tych mieszkańców i chciałabym tutaj, w tym temacie złożyć tą interpelację. Druga sprawa, bo mam 

jeszcze jedno zapytanie. Czy mogę kontynuować Panie Przewodniczący?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk:Moje zapytanie też dotyczy Żagania. Chodzi 

mi o obwodnicę południową. Chciałabym zapytać się, na jakim etapie są prowadzone w tym temacie 

prace. Czy mogłabym uzyskać jakikolwiek harmonogram działań w kwestii tej południowej obwodnicy. 

Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Czesław Fiedorowicz.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek.Dwie interpelacje dotyczą, kwestii odnoszące do Planu Zagospodarowania Przestrzennego. 



Pierwsza dotyczy gminy Łagów. Jednocześnie proszę też, Radnych o zajęcie się tą, czy wsparcie tych 

działań. Sprawa jest o tyle dla mnie istotna, iż zajmowałem się nią jeszcze jako Poseł z pewnym 

pozytywnym skutkiem. Dotyczyła ona ograniczenia zasięgu poligonu, który sięga do granicy jeziora 

Trześniowskiego. Minister Obrony Narodowej Bronisław Komorowski podzielił mój pogląd i ta kwestia 

była przez jakiś czas uregulowana. Niestety pewien Poseł, jak mawiają – myśliwy, bo na poligonach się 

urządza polowania, załatwił jak gdyby sprawę w drugą stronę. Na dzisiaj mamy sytuację niebezpieczną, 

a też ważną dla Łagowa. Chcę przypomnieć, że miasto, czy gmina Łagów walczy o to by być pierwszą 

gminą uzdrowiskową w województwie. Zanim Łagów Zdrój się pojawi jest potrzeba uregulowania 

pewnego cofnięcia się poligonu z granic jeziora w kierunku Wędrzyna. Najlepiej gdyby Pani Marszałek, 

jako gospodarz wydała polecenie – 10 km w tył, marsz. Myślę, że karność wojska może w ten sposób 

być zrealizowana. Dotyczy to też jednego mieszkańca i bardzo atrakcyjnej nieruchomości w której 

mieszkają ludzie, na którą to od czasu do czasu przy ćwiczeniach poligonowych wpadają odłamki. 

Rzecz wymaga uregulowania. Jednocześnie proszę o to, by zastanowić się nad tym, by w naszej 

strategii wszystkie tereny tak jak niektórzy wnioskują, będące obszarem parków narodowych, 

krajobrazowych, rezerwatów były wyłączone z terenów poligonowych. Przypominam, wojsko  

w znaczącej części wyszło z województwa lubuskiego, więc poligony też powinny być mniejsze. Druga 

kwestia dotyczy planu w sprawie, do której zwrócili się do mnie mieszkańcy. Dotyczy precyzyjnej 

definicji, czym jest prawne zabezpieczenie złóż kopalin węgla brunatnego. Zakładając jakąś 

perspektywę realizacji tego zadania, które nie nastąpi szybciej niż za 6-7 lat. Mieszkańcy, rolnicy, 

inwestorzy pytają na czym to prawne zabezpieczenie polega, czy nic się w tym obszarze przyszłych 

złóż dziać nie może. Jeśli tak, to co się może dziać, co jest zabronione w związku z zabezpieczeniem 

owych złóż. Gmina Brody, gmina Gubin są jednymi z najbiedniejszych gmin, każdy inwestor i każde 

zadanie wymaga pewnych nakładów ale też i troski. Prośba jest o to, bo w trakcie prac nad planem, 

mimo tego, że pytaliśmy to nie dostaliśmy jednoznacznej odpowiedzi na czym polega prawne 

zabezpieczenie tych złóż. Ostatnia interpelacja dotyczy kwestii generalnych związanych z budową drogi 

S3. Jak wiemy planowana inwestycja S3, zgodnie z ustawą powoduje, że dotychczasowe ciągi tej drogi 

stają się z mocy prawa drogami gminnymi. Mamy przykład drogi, która biegnie przez gminę Zielona 

Góra, gminę Nowa Sól i Otyń. Jest tu bardzo poważny problem, chociaż ona nie jest drogą gminną. 

Znajduje się pomiędzy kilkoma gminami, nawet między dwoma powiatami, to taki status ma. Problem 

dotyczy kwestii, o której tu szczególnie przewodniczący Paluch często mówi. Pojawiła się bramownica 

na drodze krajowej i ogromna część samochodów o ładowności powyżej 3,5 t skręca na tą drogę przez 

wieś Racula. W niektórych dniach nawet 90 autokarów relacji międzynarodowych, krajowych jedzie 

przez wieś Racula, która została zupełnie zablokowana. Masowo oszukują kierowcy omijając 

bramownice, powodując ogromny problem dla tej ważnej wioski. Wójt chciałby wprowadzić zakaz ruchu 



dla samochodów powyżej 3,5 t, ale niestety dwie gminy – gmina Nowa Sól i gmina Otyń nie zgadzają 

się na to. Ja sądzę, że w tej kwestii jest potrzebna pewna koordynacja Marszałka, ale też i w każdej 

innej kwestii dotyczącej podobnych sytuacji w trakcie realizowanego zadania, bo takich problemów 

będziemy mieli więcej. Przypominam o tym, że dochody z tego systemu trafiają do budżetu państwa, 

potem do nas na budowę tych dróg, na które nam wciąż brakuje. Potem, jeśli jest konsekwencja  

i Minister Infrastruktury wprowadził taki system, to my powinniśmy jego przestrzegać. Tutaj mamy jak 

gdyby lampą, masowe omijanie bramownicy na tej drodze. Kompletne zatłoczenie gminy Zielona Góra, 

jednych z wiosek – Racula, która się staje zupełnie niemal nieprzejezdna. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Edward Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Wysoki 

Sejmiku. Chciałem wrócić do kwestii, którą omawialiśmy przy przyjmowaniu budżetu na rok 2012. 

Konkretnie do spraw rezerwy budżetowej dotyczącej Orlików i dopłat, czy wsparcia konserwacji 

obiektów będących w rejestrze Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Rozstrzygnęliśmy, 

że w skali województwa dofinansowanie otrzymuje 9 Orlików po 195 tyś. zł. Na ten cel z budżetu 

województwa wydamy 1 mln 750 tyś. zł. Ja przypomnę, że w budżecie mamy zapisaną kwotę 2 mln 250 

tyś. zł., plus na zasadzie kompromisu dotyczącego przyjęcia budżetu ustaliliśmy, że w rezerwie na ten 

cel będzie jeszcze wpisana kwota 1 mln 650 tyś. zł. Stąd też, licząc te wszystkie kwoty mamy lekko 

oszczędności – ponad 2 mln 100 tyś. zł. Oszczędności w sensie, nie planujemy wydatku na ten cel. 

Wnoszę stąd, żeby Zarząd rozważył jeszcze raz możliwość i podniesienia kwoty dofinansowania dla 

każdego Orlika, nie 195 tyś. zł a 300 tyś. zł. Tak jak to było planowane wcześniej. Proszę zwrócić 

uwagę, że dzisiaj samorządy obarczane są wieloma zadaniami, w ślad za którymi nie idą środki 

finansowe. Dzisiaj każda złotówka wydawana na określony cel, mniejsza niż planowano w budżetach 

samorządów, powoduje oczywiście określone perturbacje i kłopoty w budżetach samorządu. Podobna 

sytuacja dotyczy obiektów, dopłat do obiektów zabytkowych wpisanych do Lubuskiego Konserwatora 

Zabytków. Tutaj rozdysponowano już kwotę 500 tyś. zł., jak się orientowałem to wpłynęło chyba  

47 wniosków na ten cel. Uzyskało dotacje bodajże 14, z reguły są to obiekty sakralne, chyba z jednym 

wyjątkiem. Wnoszę również wniosek, aby Zarząd Województwa rozpatrzył w ramach posiadanej 

jeszcze rezerwy, dopłaty do innych inwestycji, które są przewidziane w budżetach na poziomie gminy  

i powiatów. Kwestia druga, to wracam do tematu, który poruszałem już wielokrotnie. Pani Marszałek, 

chyba trzeba by się zastanowić i zrealizować te postulaty o które wnioskują poszczególne kluby, aby 

wydzielić pomieszczenia w tym budynku lub w innym. Na pomieszczenia klubowe, gdzie moglibyśmy 



normalnie pracować, bo powstaje sytuacja co najmniej niezręczna. Kiedy mamy zwoływane kluby, nie 

mamy gdzie się podziać, siedzimy w sekretariacie i czekamy aż się łaskawie zwolni sala. Ja myślę, że 

to nie jest wielki problem,abyśmy mogli to uregulować i wnoszę, aby w jak najbliższym czasie 

rzeczywiście wyznaczyć pomieszczenia na pracę klubów. Tam byśmy mogli sobie spokojnie 

popracować, przygotować się do posiedzeń komisji, przygotować się do obrad Sejmiku. W normalnym, 

cywilizowanym świecie, w cywilizowanych instytucjach dla klubów funkcjonujących formalnie z mocą 

ustawy, takie pomieszczenia powinny być przynależne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Zbigniew Kościk. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pani Marszałek, ja bardzo się cieszę, że Panią 

widzę. Powiem szczerze, że wolałbym otrzymać od Pani sms-a albo kartkę ze S tanów Zjednoczonych. 

Pięciu Marszałków Rzeczpospolitej udało się do Stanów Zjednoczonych, by analizować kwestie 

dotyczące wydobycia gazu łupkowego w Polsce. Ja przypomnę, że nasze województwo wobec tych 

bardzo wstępnych planów, klasyfikowane jest jako region o znaczących możliwościach w tym zakresie. 

Złoża mają się ciągnąć od Wschowy, aż po Słubice. Myślę, że nieobecność Pani Marszałek, że wyjaśni 

nam Pani tą kwestię. To świadczy o tym, że nie do końca umiemy się promować w tych istotnych dla 

nas sprawach. Bardzo bym prosił o odpowiedź.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Paweł Tymszan.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Pani Marszałek, chciałbym zadać takie pytanie 

odnośnie wykupywania usług w telewizji. Na jakich zasadach są wykupywane usługi, na jakich 

zasadach były wykupywane. Jakie są proporcje w tych telewizjach, tzn. telewizja publiczna i inne 

telewizje. Kto jest odpowiedzialnymerytorycznie, jaki pracownik. Czy takowe usługi były już 

wykupywane w roku 2012. Natomiast druga sprawa, którą chciałbym podnieść, może to nie jest 

interpelacja, ale pewny niepokój, którą wniosła interpelacja, odpowiedź, którą otrzymałem. Z roku na rok 

budżet województwa jest  zmniejszany. Administracja pracowników pracujących w Urzędzie 

Marszałkowskim zdecydowanie rośnie. W stosunku roku 2010 a 2012, jest aż 36 etatów więcej. Aż  

o 4 mln więcej wydatkujemy środków na utrzymanie tych etatów. Wyrażam swój pewien niepokój  

w związku z tym. Sytuacja finansowa i o tym, czy to Platforma Obywatelska mówi, że cały czas 

zmniejszamy tutaj biurokrację. Ja wiem, że struktury Platformy Obywatelskiej są tak szerokie, ale 

zdecydowanie znacznie wzrósł stan osobowy. Dziękuję.   



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Kończymy 

ten punkt. Wszyscy Państwo Radni otrzymają odpowiedzi na piśmie. Proszę, Pani Marszałek chce się 

do niektórych punktów odnieść. Proszę bardzo, Pani Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Szanowny Panie Przewodniczący. Dostojni 

Radni. Szanowni Goście. Niektóre interpelacje wymagają przygotowania merytorycznego, więc 

pozwolicie Państwo, że odpowiemy na piśmie. Na takie typowo polityczne, filozoficzno-polityczne 

interpelacje, natychmiast udzielę Państwu odpowiedzi. Chociażby ta ostatnia Pana Radnego Tymszana, 

dotycząca wzrostu administracji. Proszę pamiętać, że samorząd województwa przyjmuje co roku 

kolejne zadania z administracji rządowej, np. w tym roku przyjęliśmy Ośrodki Adopcyjne i 17 etatów. 

Także, nie ma niekontrolowanego wzrostu zatrudnienia w urzędzie. Poza tym w departamentach 

funduszowych, jest to Departament Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, Programu 

Obszarów Wiejskich, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Programu „Ryby”. Zatrudnienie wynosi  

w tej chwili ponad 350 osób, tj. połowa urzędu. W niektórych urzędach, my się tak lubimy porównywać 

do innych regionów, są to instytucje zewnętrzne.Nie pokazuje się tego wzrostu zatrudnienia w urzędzie, 

ponieważ jest ich instytucja wdrażająca na zewnątrz, w której są zatrudnieni wszyscy pracownicy 

departamentów funduszowych, zarządzających dużymi środkami. W ramach pomocy technicznej mamy 

zapewniony budżet na etaty. To nie tylko Ośrodki Adopcyjne – 17 osób, to również wiele projektów 

systemowych, które są realizowane w urzędzie, np. uruchomiliśmy w ubiegłym roku Lubuskie Centrum 

Innowacji – 3 etaty. Projekty systemowe w Departamencie Polityki Społecznej, które służą wdrażaniu 

projektów w zakresie ekonomii społecznej, ale nie tylko. Projekt w zakresie promocji gospodarczej 

LRPO, który też jest projektem systemowym w Departamencie Rozwoju Regionalnego. To są właśnie te 

etaty, także nie ma żadnego wzrostu administracji, a wręcz przeciwnie. Porównując się do innych 

regionów należałoby wręcz uzupełnić zatrudnienie, bo powinna również wzrosnąć obsługa tych 

dodatkowych zadań. Przyjęliśmy przecież 2 lata temu Parki Krajobrazowe, Parki Narodowe i to są 

kolejne nowe zadania w każdym roku. Taką oczywiście odpowiedź udzielimy Panu też na piśmie. 

Parlamentarzyści się do nas zwracali z zapytaniem. Monitorujemy bardzo skrupulatnie zatrudnienie  

w urzędzie. Natomiast, wszystkie te drogowe sprawy udzielimy na piśmie. Nie możemy zwiększyć 

wydatków z rezerwy budżetowej o te zadania, które zakładaliśmy, że dobrze by było, aby budżet był 

większy, bo są takie potrzeby w województwie. Z takiego chociażby powodu, że wydatki musimy 

ograniczyć w tym roku. Nie wpłyną dochody ze sprzedaży mienia i to na kwotę 18 mln, w związku  

z przekazaniem m.in. nieruchomości w Gorzowie o czym dzisiaj będziemy decydować.Po stronie 

wydatków, stąd też taka kwota będzie musiała zniknąć. Mamy oszczędności pewne, z ubiegłego roku, 



mamy nadwyżkę budżetową, ale ona nie zrekompensuje, nie zrównoważy budżetu po przyjęciu tej 

uchwały. Bardzo oszczędnie musimy ten budżet realizować w tym roku. Usługi w telewizji i nie tylko, 

również we wszystkich mediach, też tych drukowanych są zamawiane głównie przez departamenty 

funduszowe w ramach promocji regionalnych programów operacyjnych. To jest wręcz obowiązek. 

Mamy plany promocji komunikacji, w tym roku kilka zadań było uruchomionych na niewielkie kwoty. 

Plany promocji komunikacji są publiczne, do Państwa wglądu również. Możemy Panu przedstawić. 

Radny Kościk, faktycznie miło by było wysłać kartkę do Państwa dzisiaj ze Stanów Zjednoczonych. 

Takie zaproszenie również otrzymałam, nie tylko do Stanów Zjednoczonych na ten wyjazd na temat 

zasobów naturalnych, ale również do Japonii, Chin i Francji. Wybrałam wyjazd do Francji, najbliżej do 

Bordeaux, gdzie też sprawa energetyki będzie prezentowana. Z uwagi na to, że koszty pokrywa 

zapraszający mam na uwadze oszczędność w realizacji budżetu naszego. Z pewnością, gdybym 

pojechała zarzucałby Pan, że jeżdżę sobie na wycieczki po świecie. Tak, tak by było. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Resztę 

odpowiedzi otrzymają Państwo Radni na piśmie. Proponuję przejść do punktu 4.  

Zapytania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Do punktu 4.  

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja na temat 

bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. Chciałbym powiedzieć, że mamy to wszystko 

przygotowane i jest prezentacja na stronie internetowej. Czy są pytania do prezentacji, która znajduje 

się na stronie internetowej? Nie widzę. Wobec braku pytań stwierdzam, że Sejmik informację z pracy 

bieżącej Zarządu Województwa Lubuskiego przyjął. Proponuję przejść do punktu 5. Chcę przypomnieć, 

że mamy dzisiaj bardzo obfity porządek obrad, a jeszcze musimy zrobić przerwę, żeby odbyły się 

komisję. Ja sam zapraszam Wiceprzewodniczących, Przewodniczących Klubów i Przewodniczących 

Komisji na moje spotkanie. Wobec tego, musimy zrobić przed punktem 6a przerwę. Mamy punkt 5.  

Informacja o działalności  Zarządu w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania EWT stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania LRPO stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania PROW stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania EFS stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Do punktu 5.  

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia.  



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja o sytuacji 

finansowej jednostek ochrony zdrowia. Mamy Panią Dyrektor, Panią Elżbietę Kasprzak, Dyrektora 

Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania? Proszę Pan Radny Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, jest zasadnicze jedno 

pytanie. Służba zdrowia zadłuża się w tempie 5 mln miesięcznie i co na to Zarząd? Zasadnicze pytanie 

Szanowni Państwo, 5 mln miesięcznie, biorąc jakąś wielokrotność to mamy 240 mln w kadencji. Co 

dalej? Czy Państwo robicie jakieś działanie, jeśli chodzi o naciski na Rząd, na zmianę ustawy, na 

wyciśnięcie pieniędzy z nadwykonań itd. Ja wiem, że dyrektor się stara, jeden księguje w taki sposób, 

drugi księguje tak, że tych nadwykonań nie wpisuje, ale to jest już sprawa wtórna. To jest kwestia 

zapisów. Fakt jest taki, że pieniędzy fizycznie w systemie brakuje Lubuskiej Służby Zdrowia.  

W takim tempie, krótko mówiąc i mając na uwadze to, o czym często Pani Marszałek mówi, że za kilka 

lat może się okazać, że będziemy musieli pokrywać koszty związane z minusem, jeśli chodzi  

o funkcjonowanie służby zdrowia. Mówi się o dacie 2012 jakby o okresie przejściowym do 2013, czy 

2014. Pani Marszałek, zasadnicze pytanie – jakie Zarząd wykonał działania w stosunku do 

funkcjonowania lubuskiej służby zdrowia i w ogóle w stosunku do systemu, jeśli chodzi o zadłużanie się 

lubuskiej służby zdrowia. Abstrahuje, czy to jest Gorzów, czy Międzyrzecz, czy to jest Zielona Góra, bo 

zdaję się, że wszyscy mają określone problemy. Czy Państwo żeście odbyli jakieś debaty z Ministrem 

Zdrowia? Czy Państwo żeście wysłali jakąś problematykę, czy na jakiś debatach funkcjonujecie? Czy są 

jakieś otwarte rozwiązania, czy są jakieś propozycje rozwiązań, żeby załatwić tą sytuację? Czy jest 

możliwość, że z sytemu będzie więcej pieniędzy wpływać?  To jest tak trudny temat, który obejmuje 

wszystkich bez wyjątku i wyraźnie widać, że z systemu krótko mówiąc za mało pieniędzy wchodzi do 

województwa lubuskiego i co Państwo na to.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Nie jest to tylko kwestia finansowania, środków 

finansowych, ponieważ budżet Lubuskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia tylko w ciągu tych 

ostatnich kilku lat wzrósł i to znacznie na koniec 2008 roku, dysponowaliśmy kwotą 1 miliarda złotych. 

Na koniec ubiegłego roku, kwotą 1,5 miliarda złotych. Także, w systemie jest dużo więcej środków 

finansowych. Do naszych obowiązków, do obowiązków Zarządu należy przede wszystkim nadzór 

finansowy. Jako organ tworzący jednostki ochrony zdrowia, realizujemy nadzór poprzez kontrolę dotacji, 

których udzielamy naszym jednostkom. Kontrolujemy również, sposób w jaki są realizowane pożyczki 



oraz sposób w jaki są realizowane zadania pod względem udziału kosztów rodzajowych, głównie  

w całym planie finansowym. Czy są wieloletnie plany finansowe, inwestycyjne. Ten nadzór jest 

realizowany prawidłowo, ponieważ odbyliśmy, nie tylko w ramach nadzoru merytorycznego, czyli 

osobami zatrudnionymi w Departamencie Zdrowia, ale również w wydziale kontroli i audytu. Odbyliśmy 

szereg takich kontroli, takie sprawozdanie Państwu możemy przedstawić, bo na ostatnim zarządzie, 

Zarząd zatwierdził to sprawozdanie. W celu zwiększenia środków finansowych dla regionu lubuskiego, 

jako Marszałek Województwa wystąpiłam do Ministra Zdrowia w 2009 roku wspólnie z regionami, 

podkarpackim, lubelskim, podlaskim o zmianę algorytmu. Przeprowadziłam wiele rozmów  

w Ministerstwie Zdrowia na ten temat i udało się zmienić ten algorytm. Niekorzystny dla regionu 

lubuskiego, ponieważ brano pod uwagę dochód na mieszkańca i regiony biedniejsze miały mniej 

środków finansowych. Dzięki tej zmianie region lubuski uzyskał więcej, rocznie o 100 mln złotych. Od 

2011 roku, mamy już ten budżet większy, czyli my te działania również w skali kraju prowadzimy.  

W ostatnim rynku zdrowia jest nawet na ten temat artykuł. Na temat działań podjętych m.in. przez 

władze regionu lubuskiego, które obecnie są torpedowane, krytykowane przez te regiony, które straciły 

np. region mazowiecki. Tam gdzie są wysoko specjalistyczne jednostki, w których usługi medyczne są 

droższe. Teraz trwa walka o zmianę algorytmu i my pilnujemy naszych interesów. Ja byłam  

w Ministerstwie Zdrowia w Wielki Piątek, spotkałam się z Wiceministrem Zdrowia i rozmawiałam m.in. 

na temat finansowania i problemów związanych z realizacją nadwykonań w naszym województwie. To 

jest sprawa dosyć skomplikowana, ponieważ my uważamy, że ta dyscyplina finansowa powinna m.in. 

polegać też na ograniczeniu nadwykonań. Za nadwykonania planowane fundusz nie będzie płacił, bo 

jest tyle w systemie środków finansowych ile jest, są podpisane kontrakty i należy trzymać się 

warunków umowy. Wszystkie nadwykonania ratujące życie, związane z procedurami onkologicznymi 

oraz procedurami dla dzieci są płacone w 100%. Nadwykonania, które nie są płacone to te planowane, 

wynikające z niefrasobliwości, ale również też z mocy przerobowej danego szpitala. Jest taka liczba 

łóżek i takie możliwości bloków operacyjnych plus zatrudnienia kadr, że te moce nie są wykorzystane, 

więc szpitale realizują nadwykonania. Jest to bardzo ograniczane przez Narodowy Fundusz Zdrowia  

z uwagi na ograniczoną pulę środków finansowych. Podobnie również jak w budżecie, my też mamy 

określony plan finansowy i nie możemy wydawać więcej niż stanowi plan. Prowadzimy również ścisły 

monitoring wszystkich naszych jednostek tj. comiesięczne raportowanie wyników finansowych. Na tym 

polega głównie nasz nadzór i kontrola, tak mówiąc w skrócie. Odbywają się raz w miesiącu narady  

z dyrektorami, gdzie przekazujemy wszystkie aktualne informacje, wytyczne dotyczące ochrony 

zdrowia. Sprawdzamy również realizację projektów inwestycyjnych w ramach regionalnych programów 

operacyjnych i udzielamy wsparcia, o co też zabiegamy w ministerstwie. Na realizację programów 

inwestycyjnych z udziałem środków Ministra Zdrowia, bo też są takie możliwości. Dziękuję.  



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Robert 

Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Marszałek, słuchając Panią wydawałoby się, 

że wszystko powinno być w porządku. Trzy lata temu – 100 mln więcej załatwione, w ten czas sytuacja 

wyglądała w zasadzie analogicznie. To dlaczego skoro jest tak dobrze, jest tak źle? Skoro z sytemu 

Lubuskiej Służby Zdrowia, z naszego NFZ-tu lubuskiego udało się również pozyskać więcej środków na 

funkcjonowanie naszych szpitali wojewódzkich. To czemu jest tak źle? Skoro z sytemu, krótko mówiąc, 

kolokwialnie już się więcej nie da wydusić, skoro Minister więcej za nadwykonania, czy też inne 

działania, tych kwot nie będzie większych. Nie ma innego wyjścia, jak krótko mówiąc zabrać za 

dyscyplinę w tychże jednostkach. Nie ma innego rozwiązania, po prostu za wynagrodzenia trzeba się 

zabrać. Radny Kościk, często te wynagrodzenia monituje. W swoim czasie słyszałem, że to było 20, 30, 

30-klika tysięcy złoty w takiej czy w innej formie umowy o pracę, kontraktu. Nie znam się, szczerze 

mówiąc na tych szczegółach i w zasadzie nawet nie powinienem się znać, choćby nawet dlatego, że nie 

pracuję w tej komisji. Pani Marszałek, skoro jest tak dobrze, a dalej jest skumulowany dług i z systemu 

się, krótko mówiąc więcej wydusić. Trzeba tymi 5 mln tak zarządzać służbą zdrowia, żeby o 5 mln mniej 

kosztowała, nie ma innego wyjścia.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pani 

Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Proszę Państwa, ja nie powiedziałam, że jest 

tak dobrze. Powiedziałam co Zarząd robi. Wszyscy mamy opinię na temat ochrony zdrowia i całego 

systemu. To nie jest akurat opinia super pozytywna. Zmierzamy do tego, żeby było lepiej każdego dnia. 

Nie jesteśmy wcale z tego zadowoleni. Jest droga wyjścia, lepsze rozwiązania niż Rządowy Program 

„B”, daje nowa ustawa o działalności leczniczej z 1 lipca ubiegłego roku. Mianowicie, samorząd 

wojewódzki może uzyskać dotację na pożyczki udzielone przez samorząd. Ja na ten temat 

rozmawiałam w ubiegły piątek z Ministrem Zdrowia i przedstawiłam strukturę zobowiązań naszych 

jednostek. Te pożyczki, które zostały udzielone przed 31 grudnia 2009, mogą być zrefundowane przez 

Ministerstwo Zdrowia. W budżecie państwa są na to środki, w wysokości 1 mld 400 mln złotych  

w rezerwie celowej. Środki na realizację właśnie tego Rządowego Programu. Jest to droga wyjścia, 

przekształcenie naszych jednostek w spółki prawa handlowego na tych zasadach. To są duże kwoty, 

które możemy uzyskać, nie tylko pożyczki udzielone przez samorząd, ale również zobowiązania 

cywilnoprawne, pożyczki i kredyty, które były zaciągnięte w ramach programu restrukturyzacji 



przyjmowanych w 2005 roku. Te pożyczki, które jeszcze nie zostały spłacone do dzisiaj, mogą też być 

zrefundowane przez Ministra Zdrowia. Do tej pory w Rządowym Programie „B” to nie było możliwe, 

także jest to jedna ze ścieżek bardzo dobra dla samorządu wojewódzkiego. Zwłaszcza dla tych naszych 

jednostek, gdzie wciąż mamy problemy z zobowiązaniami. Te zobowiązania z poprzednich lat, te 

zobowiązania historyczne sprawiają, że wciąż są problemy finansowe. Sam Międzyrzecz, to jest 30 mln 

zobowiązania sprzed 2008 roku. Szpital w Gorzowie dzisiaj razem z rezerwami, to jest 262 mln i stąd 

też problemy w bieżącym zarządzaniu. Ja chcę jednak też podkreślić, że to nie Zarząd zarządza  

w szpitalach. To dyrektorzy szpitali odpowiadają za zarządzanie tymi jednostkami. My prowadzimy 

nadzór i prowadzimy ten nadzór zgodnie z rygorami ustawy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Marszałek, na końcu pytanie. Czy Państwo 

będziecie chcieli skorzystać z tej ścieżki, nazwijmy to restrukturyzacji przez komercjalizację  

i skorzystanie z tego 1,5 mld zł? Jeśli chodzi o szpital gorzowski, przede wszystkim.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: W przypadku szpitala w Gorzowie, w tym 

czasie jest prowadzone postępowanie konkursowe na stanowisko dyrektora. Musi być, taka naprawdę 

dobra współpraca z dyrekcją szpitala. Nabór kończy się 24 kwietnia, jest duże zainteresowanie, 

ponieważ ogłosiliśmy ten konkurs w mediach, również ogólnopolskich. Chcemy następnie 

zaktualizować program naprawczy, który jest w tej jednostce realizowany. Niezbędna jest tam 

restrukturyzacja, chociażby z uwagi na to, co ostatnia kontrola wykazała, gdzie wynagrodzenia  

w kosztach rodzajowych stanowią 70% wszystkich kosztów. W szpitalu w Zielonej Górze jest to 54%, 

czyli są rezerwy i Zarząd nie może wejść do szpitala i ograniczyć te koszty. To jest rola dyrektora i kadry 

zarządzającej. Program naprawczy, restrukturyzacja i następny etap przekształcenie w spółkę, 

ponieważ środki, które możemy uzyskać na pewno na zobowiązania publiczno-prawne, plus te cywilno-

prawne, o których mówiłam wcześniej. Jest to olbrzymia szansa dla samorządu wojewódzkiego, ale 

dotyczy to nie tylko szpitala w Gorzowie, również innych naszych jednostek. Mamy czas do 31 grudnia 

2013 roku, te działania już muszą być podejmowane. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy będzie chciała Pani w spółkę ten szpital 

przekształcić…  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny, to są po 

prostu pytania nie na tym etapie. Czekamy na rozstrzygnięcie konkursu, potem zobaczymy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dobrze.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny Czesław 

Fiedorowicz chciał zabrać głos.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Marszałek, mamy chyba wszyscy 

świadomość tego dużego problemu jakim jest finansowanie naszych jednostek i koszty z nimi związane. 

Powinien to pokrywać oczywiście Narodowy Fundusz Zdrowia, z resztą takie Sejmik podjął stanowisko. 

Wydaje mi się, że to wymaga pewnej analizy w skali 2011 roku tej bieżącej. Pewnego rodzaju 

kierowana nadzieja, że środkami NFZ wspomożemy tylko nasze wojewódzkie jednostki jest o tyle 

złudna, że tych środków jest wciąż za mało w naszym województwie. To nie jest oczywiście nasza rola, 

bo swego czasu zabrano tą kompetencje, która była przypisana Kas Chorych. Województwu zabrano 

do Warszawy i trudno się spodziewać by dyrektor NFZ, mógł mówić o tym, że tych środków jest za 

mało, bo dostanie burę z Warszawy, że się źle gospodarzy. Wydaję mi się, że warto na bazie sytuacji 

finansowej naszych placówek, szpitali wojewódzkich i części ambulatoryjnej medycyny, trzeba 

powiedzieć o tym, że tych środków jest zdecydowanie wciąż za mało. Nie wolno ulegać tej złudnej iluzji, 

że w Polsce na służbę zdrowia jest wystarczająca ilość pieniędzy. Kiedy idziemy do lekarza to słyszymy 

o tym, że NFZ ze względu na szczupłość środków i tu się tak przerzuca. Jak się idzie do specjalisty to 

mówi się, że idzie tyle na szpitale i trudno by na kontrakty dla specjalistów wystarczyło tych środków. 

Ostatnio z żoną oboje jesteśmy po nowotworach i próbowaliśmy się zapisać na badania terminowe, by 

sprawdzić czy jest już problem z tym rozwiązany, czy też nie. Terminy jakie usłyszeliśmy u specjalistów 

to są tak odległe, że nawet ten priorytet jakoby w Polsce dla tych, którzy są dotknięci chorobą 

nowotworową jest też iluzją bo wciąż brakuje na to pieniędzy. Myślę, że to wynika ogólnie ze byt małych 

środków na publiczną i niepubliczną służbę zdrowia. Nie jest naszym zadaniem, jest to zadanie Komisji 

Zdrowia by na to odpowiedziała, czy zajęła się wszystkimi problemami zgłaszanych przez kolegę. 

Wydaję mi się, że chcąc, nie chcąc my musimy w większym stopniu koordynować też sytuacje środków 

jakimi dysponuję NFZ, by odpowiedzieć na ile nasze potrzeby medyczne są zaspokojone, na ile my 

mamy gwarancję bezpieczeństwa zdrowotnego w naszym województwie. Wydaję mi się, że ona jest 

wciąż zagrożona. Ja zwracam się byśmy, być może w drugiej połowie roku powrócili do tego tematu  

z udziałem realnym NFZ-tu, by o realnej, rzeczywistej sytuacji finansowania potrzeb w zakresie służby 



zdrowia w województwie lubuskim i niedostatecznej ilości tych środków na zadania w województwie 

porozmawiać szerzej, bo rzeczywiście to nie jest tylko to mega zagrożenie Gorzowa.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Wiceprzewodniczący Paduszyński.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zbigniew Paduszyński: Może jeszcze ja, 

ale taki drobny przypadek. Zawsze te drobne, tragiczne przypadki mnie dotykają, mojego otoczenia, bo  

mi się zawsze udaje przeżyć i widocznie mam zakodowaną tą kadencję. Z mego najbliższego 

otoczenia, natomiast moja księgowa miała powiedzmy nowotwór, była operowana i dostała zapalenia 

żył. Nie może mieć chemii, ze względu na stan zdrowia. Dostała zakrzepowego zapalenia żył, zostało to 

wyleczone. Poszła do specjalisty, bo się okazuje, że zapalenie zakrzepowe dostało się do miednicy. 

Poszła do lekarze do Zielonej Góry, który powiedział, że najbliższy termin jest za 7 miesięcy. Teraz się 

okazuje, że w szpitalu w Krośnie i Zielonej Gorze nie została przyjęta, zaproponowano opiekę 

pejoratywną, gdyż tylko pod to się kwalifikuje. Z góry skazuje się człowieka na śmierć. Ona w tym 

czasie nie przeżyje, szczególnie, że już nie może połykać. To naprawdę nikogo to nie interesuje, 

żadnego z lekarzy w Krośnie, ani w Zielonej Górze. Ja chciałem się zapytać, bo takie przypadki 

zgłaszane są do mnie, bym coś zrobił. Ja się pytam, Pani Marszałek, niech Pani zrobi coś. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Zachodzi 

pytanie, czy w ogóle lekarze posiadają etykę, ponieważ zmieniono im z socjalistycznej przysięgi na 

wiadomo jaką, historyczną. Pogoń za pieniędzmi jest gigantyczna. Dobrze. Szanowni Państwo! Proszę 

Pana Mirosława Marcinkiewicza, Przewodniczącego Komisji  Budżetu i Finansów o przedstawienie 

opinii komisji.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Komisja przyjęła tą informację.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Nie ma 

Pani Bożeny Osińskiej, ale jest Pani Radna Kucharska. Proszę o opinię Komisji.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Komisja również przyjęła tą informację.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec 

wyczerpania tematu stwierdzam, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Przechodzimy teraz do 



punktu 6. Szanowni Państwo, ponieważ, że przez punktem 6a musi nastąpić przerwa. Proponuję żeby 

Komisja Współpracy Zagranicznej zebrała się w sali nr 140, 20 po, czyli o 12:20, natomiast o godz. 

12:30 w sali 108 zbierze się Komisja Zdrowia pod przewodnictwem Pani Radnej Kucharskiej. Ja na 

godzinę 12:35 zapraszam Wiceprzewodniczących, Przewodniczących i Przewodniczących Klubów, 

Komisji do siebie na 10 minut, czyli 12:35 do mnie. O 12:45 rozpoczynamy i kontynuujemy obrady. 

Dziękuję.   

 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo proszę  

o zajęcie miejsc przy stołach. Rozpoczynamy obrady po nieco dłuższej przerwie, ale były spotkania,  

była Komisja Zdrowia, była Komisja Współpracy Zagranicznej, która podjęła odpowiednie uchwały. Były 

również i wnioski, było również spotkanie Wiceprzewodniczących Sejmiku, Przewodniczących Klubów  

i Przewodniczących Komisji. Zapraszam Szanowni Państwo Radni. Przechodzimy do punktu 6. 

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia  - stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do punktu 6. 

Sprawozdanie z realizacji priorytetów współpracy zagranicznej Województwa Lubuskiego w 2011 

roku.      

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor 

Dominikę Rodewald - Filę Dyrektor Departamentu Współpracy Zagranicznej i Informacji Europejskiej. 

Czy są pytania do sprawozdania? Nie widzę wobec tego mamy Pana Edwarda Fedko 

Przewodniczącego Komisji. Proszę o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Edward Fedko: 

Komisja sprawozdanie opiniuje pozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Uznaję, że 

Sejmik sprawozdanie przyjął do wiadomości. 

Sprawozdanie z realizacji priorytetów współpracy zagranicznej Województwa Lubuskiego w 2011 roku 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Do punktu 6a.   

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres od 

1.01.2011 r. do 31.12.2011 r. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Macieja Nowickiego. Czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?  Nie widzę, proponuję żeby 

Pan Radny Robert Paluch przedstawił opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

Mając pozytywną opinię Komisji Gospodarki i brak uwag stwierdzam, że Sejmik przyjął sprawozdanie 

do wiadomości.   

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji 2010-2015 za okres od 1.01.2011 

do 31.12.2011r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Do punktu 6b.  

Informacja  nt. Założeń Strategii Polski Zachodniej 2020. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Obradowała teraz Komisja 

Współpracy Zagranicznej. Mamy Pana Dyrektora Pana Macieja Nowickiego. Czy są pytania, uwagi?  

Nie ma. Proszę Pana Roberta Palucha o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Edward 

Fedko. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Edward Fedko: 

Również opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję. Pan Mirosław 

Marcinkiewicz,  zastępca Pana Marcinkiewicza Pan Tadeusz Pająk. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i pozytywnych opinii 3 Komisji stwierdzam, że Sejmik informację przyjął. Mamy teraz punkt 

7, ale jednocześnie jest na sali Pani Wiceprezydent Gorzowa Ewa Piekarz. Proponuję z tego względu, 



że Pani Wiceprezydent przyjechała specjalnie na uchwałę pkt. 21a tj. uchwała w sprawie wyrażenia 

zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 

wobec tego proponuję zmienić porządek obrad i wprowadzić tą uchwałę teraz, tak żeby już ją 

zakończyć.   

Informacja nt. Założeń Strategii Rozwoju Polski Zachodniej stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do punktu 21a.   

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny 

na rzecz Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam, że zmianie 

uległ paragraf 3 nieruchomość, o której mowa w paragrafie 1 przekazuje się na realizację celu 

publicznego związanego z budową i utrzymaniem szkół publicznych. Czy Szanowni Państwo Radni 

mają do tej uchwały zapytanie tj. druk nr 215. Mamy Pana Dyrektora Romana Bąka Dyrektora 

Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. Czy są uwagi  

i zapytania?  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący szkoda, że nie ma Pani 

Marszałek, bo Pani Marszałek, no ewentualnie jeszcze Pan Marszałek Tomczyszyn pamięta całą 

historię z tymi nieruchomościami. Szkoda było, że przez kolejne 4 lata płaciliśmy podatki od 

nieruchomości, wcale nie takie małe kwoty bo to szło w dziesiątki jak nie w setki tysięcy złotych, 

utrzymanie tych budynków. Dzisiaj w zasadzie Państwo przyznaliście się do klęski. Jeszcze 4 lata temu 

w 2008 roku  otwarcie słyszałem, że nam się uda. My jesteśmy świetnymi menadżerami. Sprzedamy tą 

nieruchomość za 29 mln złotych. Teraz się pytam dlaczego Państwo tego żeście nie zrobili tylko  

w kolejnych czterech budżetach, Radnych w jakiś  sposób żeście kłamali. Kieruję te słowa do Pani 

Marszałek i to przede wszystkim. Żeście kłamali przez kolejne 4 lata wpisując z uporem maniaka tą 

kwotę do budżetu i obśmiewając opozycję, a w tamtym czasie przez ostanie my żeśmy byli tą opozycją 

jako Klub PiS, że to my nie mamy racji itd. itd. Chciałbym usłyszeć jakieś usprawiedliwienie i przyznanie 

nam racji.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To znaczy, proszę Pani 

Radna Winnicka. 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek ja 

tylko chcę zwrócić uwagę na zawężenie, które prostował Pan Prezydent Miasta. Chodzi o to, że 



nieruchomość, w paragrafie 3 pisze, przekazuje się na cele realizacji potrzeb Zespołu Szkół 

Technicznych o profilu mechaniczno-elektrycznym. Jest to zbyt zawężone. Z tego co wiem Pan 

Prezydent jeszcze raz pisał wniosek o to żeby to przekazać na cele edukacyjno-oświatowe, więc chodzi 

mi o to rozszerzenie.     

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak, ale to zostało zrobione 

przez Zarząd. 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Właśnie tu dalej nie jest. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wszyscy Państwo Radni 

otrzymali uchwałę. Ja też ją otrzymałem podpisaną przez Pana Wicemarszałka Hoffmanna. Jak 

rozumiem, że Pani Wiceprezydent Piekarz potwierdzi to, że taka była intencja Pana Prezydenta 

Jędrzejczaka. 

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Ewa Piekarz: Tak potwierdzam. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Ten 

właśnie wpis. Natomiast odpowiadając Panu Robertowi Paluchowi. Nie każda nieruchomość w tym 

województwie może być sprzedana. Fakt, że było to wycenione na 29 – 28 mln, ale intencja Zarządu 

Województwa była w tym momencie słuszna. Jeżeli mogę, nikt się nie spodziewał, że nieruchomość  

w centrum Gorzowa przy ulicy Warszawskiej mimo zachęty różnych Zarządów i różnych osób, które 

zajmowały się nieruchomościami nie przyniesie inwestorów. Chcę przypomnieć, że na początku 

pojawiły się osoby z zagranicy, które deklarowały chęć kupna tychże obiektów za wyżej wymienioną 

kwotę. Wiemy jaka była historia tych obiektów. Jeżeli już licząc od 2010 roku kiedy nastąpiła nowa 

kadencja Sejmiku i dopiero w zasadzie wniosek i dobra wola Pana Prezydenta Tadeusza Jędrzejczaka 

spowodowała, że Zarząd Województwa jak sądzę też większość Radnych zgodzi się po kolejnych 

nierozstrzygniętych przetargach na przekazanie tej nieruchomości dla miasta Gorzowa.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący chyba mnie Pan do końca 

nie zrozumiał. Nie jest, znaczy w mojej ocenie jest podwójny problem. Pierwszy problem, że żeśmy nie 

sprzedali, a słyszałem tu otwarte deklaracje od poprzedniego Marszałka, że jemu się uda on jest 

świetnym menadżerem i on to zrobi bez problemu. Jego oczywiście już tu oczywiście  nie ma i nie ma 

co do tego wracać, ale problem był w czym innym problem przez 4 lata. Jeśli się za pierwszym 

ewentualnie za drugim razem nie udało się tej nieruchomości w takiej czy innej konfiguracji sprzedać 

wtenczas trzeba było nie naciągać  Radnym i tej obłudy im nie wciskać przez  kolejne dwa budżety, 

projektów budżetów i zapisywać po stronie dochodów, milionowych dochodów skoro w tamtym czasie 



wydawało się i w zasadzie było pewne, że ta ruchomość jest asprzedawalna i w tym jest problem. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To znaczy nie wiem czy ta  

nieruchomość jest asprzedawalna natomiast niewątpliwie ogłoszenia w systemie zamówień publicznych 

i przetargach nieograniczonych, które były tutaj realizowane przez Zarząd Województwa nie przyniosły 

efektu.  Ja chcę przypomnieć, że nie mamy boomu gospodarczego. Występuje pewien kryzys. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jak nie,  ja słyszałem, że jest największy wzrost 

gospodarczy w Europie szczególnie w 2010 roku no przecież, co Pan mówi, to Pan zaprzecza swojemu 

ugrupowaniu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie, nie zaprzeczam 

ugrupowaniu natomiast sadzę, że jeżeli chodzi o tą nieruchomość to w tym momencie dochodzi do 

pewnej nadinterpretacji Panie Radny. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Znaczy, jeszcze jakby uwagę chcę tutaj na końcu 

przytoczyć. Bo boli mnie ta sytuacja wyjątkowo dlatego, że recenzuję każdy projekt budżetu  do tej pory. 

W mojej ocenie nie wykonano wszystkich możliwych działań jeśli chodzi o współpracę 

 i osoby, które odpowiadały, kolejnych członków Zarządu. Bo to członkowie Zarządu odpowiadali 

pamiętamy jeden się podał do dymisji, drugi już na następną kadencję nie został powołany. W mojej 

ocenie osoby odpowiedzialne przede wszystkim branżowi Marszałkowie za te nieruchomości, za 

kwestie tych nieruchomości po służbie zdrowia nie wykonali swojej roboty i dlatego dzisiaj mamy ten 

problem. Znaczy problem, problemu za chwilę nie będzie. Cieszę się, że Gorzów Wielkopolski chce tą 

nieruchomość zagospodarować bo ja osobiście będę głosował za przekazaniem, bo już nie dam sobie 

w kolejnej kadencji, w kolejnym budżecie wcisnąć mamony 20 czy 30 mln złotych czy 15, że będzie ze 

sprzedaży tej nieruchomości. Ot i tyle.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy ktoś 

jeszcze chce w tej kwestii zabrać głos? Państwu Radnym zaraz dostarczona zostanie uchwała w wersji 

poprawionej, paragraf 3 ten, który był zgłoszony i zrealizowany na wniosek  Pana Prezydenta Gorzowa. 

Czy są wystąpienia Klubowe i zapytania? Nie ma wobec tego proszę Pana Roberta Palucha o opinię 

Komisji Gospodarki.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia jest 

oczywiście pozytywna.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pana 

Mirosława Marcinkiewicza Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz:  Opinia Komisji pozytywna 

właśnie z uwagą by było to na cele oświatowe. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak to jest zrealizowane  

w paragrafie 3. Dziękuję bardzo wobec braku pytań proponuję rozpocząć głosowanie. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący to ja rozumiem, że Pani 

Prezydent już nie będzie w tej kwestii występować. Czy chciałaby jeszcze zabrać głos, bo rozumiem, że 

nie po to jechała w dwie strony 250 km żeby tylko uczestniczyć, ale chcemy zadać jej pytania.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pani Prezydent 

wypowiedziała się, jest usatysfakcjonowana,  Pan Prezydent Gorzowa też, nie widzę innych zapytań 

tutaj ze strony Radnych.     

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ale ja mam pytanie do Pani Prezydent? Czy tak na 

odległość, tak. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To Pani Prezydent 

zapraszam Panią  

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzów Wielkopolski Ewa Piekarz: Dzień dobry Państwu.  

Pan Prezydent złożył wniosek do Pani Marszałek o przekazanie miastu Gorzów w drodze darowizny 

nieruchomości poszpitalnych przy ulicy Warszawskiej.  4 stycznia 2012 roku Pani Marszałek poprosiła  

o doprecyzowanie wniosku w konwencji, w szczególności przewidywania we wniosku funkcji publicznej 

do realizacji. 23 stycznia 2012 roku Pan Prezydent w odpowiedzi na to pismo przesłał do Pani 

Marszałek informację z której wynika, że w komentarzu do ustawy o gospodarce nieruchomościami nie 

ma wymogu pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego wskazywania funkcji publicznej, ale  

z uwagi na to, że Pani Marszałek o to prosi wskazał przeznaczenie na potrzeby Zespołu Szkół 

Technicznych o profilu mechaniczno-elektrycznym, co obejmowałoby przeprowadzenie remontu  

i przebudowę obiektów na cel publiczny w rozumieniu art.6 pkt.6 ustawy gdzie celami publicznymi m.in. 

jest budowa i utrzymywanie szkół publicznych. Z uwagi na to, że Komisja Budżetu i Finansów obradując 

wskazała na ewentualną zmianę w projekcie uchwały, 13 kwietnia Pan Prezydent wystosował do Pani 

Marszałek wniosek, w którym odnosi się do dotychczasowych rozmów w sprawie przejęcia 

nieruchomości w związku z problemami z ich sprzedażą i zagospodarowaniem przez podmioty 



prywatne i potwierdził wolę przejęcia tych obiektów w trybie art. 13 ust.2 o gospodarce 

nieruchomościami i zadeklarował dla tej nieruchomości przeznaczenie na cele publiczne związane  

z budową oraz utrzymywaniem szkół publicznych. Realizacja tego przedsięwzięcia pozwoli na 

stworzenie właściwej bazy dydaktycznej i oświatowej zaspokajającej potrzeby mieszkańców miasta  

i Aglomeracji Gorzowskiej. W szczególności na funkcję szkolnictwa zawodowego z uwagi na to, że 

badania foresightowe przeprowadzone na terenie Aglomeracji Gorzowskiej wyraźnie wskazały na 

potrzebę poprawienia jakości kształcenia właśnie na poziomie szkolnictwa zawodowego stąd też bardzo 

dziękując Komisji Budżetu i Finansów za tą uwagę Pan Prezydent potwierdził wolę przejęcia zgodnie  

z wnioskiem Komisji Budżetu i Finansów. Jeśli macie Państwo  pytania, bardzo proszę. Jestem do 

dyspozycji.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny Paluch.     

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Tak Pani Prezydent. Pierwsza sprawa, dziękuję 

cieszę się bardzo bo to również moja Komisja wnioskowała o to żeby ktoś z Gorzowa Pan Prezydent 

lub Pani Prezydent przyjechali. Dziękuję za to. Chciałem zapytać kilka kwestii takich merytorycznych. 

Czy Państwo znacie kosztorys mniej więcej, taki bardzo szacunkowy, sądząc po powierzchni tych 

obiektów. Jaki będzie koszt wartości zaadoptowania tych budynków na ten cel przez następne 5 lat  

i czy na następnej na najbliższej sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego wpiszecie to odpowiednio 

oczywiście w WPF- ie czyli Wieloletniej Prognozie Finansowej na najbliższe lata? Na ten czas kiedy 

oczywiście będziecie Państwo mieli zamiar te środki na ten cel wydawać. To jest jedna sprawa. Druga 

sprawa. Czy przewidujecie Państwo, w którymś etapie późniejszym gdyby się okazało w mojej ocenie 

jest to gigantyczny obiekt  jeśli chodzi o powierzchnię i nakładów finansowych wymaga również 

wielkich. Ja akurat byłbym przychylny tego typu działań z Państwa strony, że część z tych powierzchni 

oczywiście jako majątek miasta Gorzów Wielkopolski, nie broń Boże komercyjny czy w sensie takim, że 

go sprzedacie. Czy będziecie Państwo planować ewentualnie czy macie Państwo takie zamierzenia, 

jeśli się okaże, że całego tego obiektu nie zagospodarujecie na cel na który teraz występujecie np. 

przekazać, wydzierżawić, podnająć na inne usługi niż tylko na oświatowe. To jest druga sprawa. 

I trzecia chyba budząca dla mnie trochę odczuć, trochę kontrowersji, wynikająca z przyjęcia Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego mianowicie Pani była łaskawa co mi jakby było, jakby na rękę z tych 

powodów o których mówiłem prędzej przedstawić stanowisko miasta Gorzowa i Pana Prezydenta za 

swoim pośrednictwem, że Państwo chcecie tą nieruchomość przejąć, ale to było gdzieś dwa miesiące 

temu. Na ostatniej sesji, w zasadzie po ostatniej sesji Sejmiku doszło do takiego swoistego precedensu 

Pan Prezydent oświadczył, że Gorzów Wielkopolski nie chciałbym się pomylić w jakiś sposób albo 

przekręcić jego słów, ale w takim duchu to zrozumiałem, że zostało założone, czy zostało powołane 



województwo zielonogórskie bez miasta Gorzów Wielkopolski bądź bez regionu gorzowskiego. Mam 

nadzieję, że Pan Prezydent się z tego wycofał i nie będzie takiej sytuacji, że w następnych kwartałach, 

latach będziecie Państwo, czy zamierzacie Państwo stworzyć jakiś precedens secesji jeśli chodzi  

o województwo lubuskie. I to jest ta trzecia sprawa. Chcę mieć tą wątpliwość rozwianą, bo nie 

chciałbym przekazywać nieruchomości, która za być może kilka lat będzie należeć do innego 

województwa.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pani Prezydent.  

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzów Wielkopolski Ewa Piekarz: Szanowni Państwo jeśli chodzi  

o kosztorys to, ponieważ nie wykonywaliśmy koncepcji ani żadnych zadań projektowych związanych  

z tym przedsięwzięciem z uwagi na to, że gdyby się okazało, że nieruchomość nie będzie przekazana  

w drodze darowizny miastu byłoby to nieefektywne wydanie środków publicznych stąd też mamy taki 

zgrubny, ale taki bardzo zgrubny, zgrubną informację dotyczącą potrzeb środków finansowych na 

budowę Zespołu Szkół Technicznych i tak zgrubny, ale taki przez nas wykonany, orientacyjna kalkulacja 

to około 40 mln złotych. Jeśli chodzi o drugie pytanie.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Państwo w WPF te 40 mln złotych przez najbliższe 

5 lat w tej prognozie wpiszecie na najbliższej sesji w sprawie zmian budżetowych miasta Gorzów.  

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzów Wielkopolski Ewa Piekarz: Właśnie chcę na ten temat 

odpowiedzieć. Więc jeśli chodzi, czy na najbliższej sesji wpiszemy to w WPF ten wydatek, to 

odpowiadam najprawdopodobniej nie. Będziemy chcieli wydatkować środki celowo, a więc 

najprawdopodobniej w pierwszej kolejności wpiszemy w WPF środki niezbędne na wykonanie koncepcji 

czy też projektu. Po wykonaniu tych działań i oszacowaniu dokładniejszym niezbędnych środków na 

realizację przedsięwzięcia z pewnością w Wieloletniej Prognozie Finansowej znajdzie się wydatek 

niezbędny na przebudowę i budowę tego Zespołu Szkół  zresztą w inny sposób nic się nie może  

w samorządzie wydarzyć. Tak samo jak w samorządzie województwa tak samo w samorządzie miasta 

Gorzowa, a więc w Wieloletniej Prognozie Finansowej wszystkie wydatki, które będą czynione będą 

musiały mieć odwzorowane natomiast na najbliższej sesji najprawdopodobniej nie, bo po prostu nie 

znamy jeszcze wartości przedsięwzięcia. Trzecie pytanie dotyczyło czy miasto Gorzów zamierza 

wydzierżawiać albo przekazywać nieruchomość na inne cele niż oświata, w tym również komercyjnie.  

. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja trochę inaczej Pani Prezydent pytałem.  

Ja pytałem jak gdyby się okazało, a w mojej ocenie całej tej bazy lokalowej trudno będzie na ten cel 



wykorzystać o który Państwo wnioskujecie. Czy przewidujecie na jakimś tam etapie za 2, za 5-7 lat 

wystąpienie powiedzmy sobie, o rozszerzenie możliwości zagospodarowywania tych obiektów. 

I ta ostania sprawa oczywiście dotycząca ewentualnej secesji. 

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzów Wielkopolski Ewa Piekarz: W tej chwili nie przewidujemy 

takiego scenariusza. No musiałoby się wydarzyć coś co zmieniłoby pogląd co do zagospodarowania 

nieruchomości, ale wtedy z pewnością będziecie Państwo o tym wiedzieli bo jesteście darczyńcami i cel 

wskazujecie w umowie darowizny. Niezależnie od tego czy ta zmiana dotyczyłaby wykorzystywania 

nieruchomości na cele komercyjne czy też na inne cele publiczne to będzie wymagana ewentualna 

zgoda Państwa jeśli taki wniosek wpłynie. Na dzień dzisiejszy nie ma takich potrzeb, ani takiego 

pomysłu. Jeśli chodzi o Plan Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego i zapisy, 

które znalazły się w tym Planie, które to wzbudziły poważne emocje w północnej  części województwa 

lubuskiego, to potwierdzam. Mieliśmy uwagi do Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego nadal je mamy. Nie jesteśmy usatysfakcjonowani zapisami w tym 

dokumencie w szczególności dlatego, że trzeba będzie wydatkować następne środki publiczne nasze 

wspólne z naszych podatków, które doprowadzą do spójności Plan Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego ze strategiami krajowymi oraz najprawdopodobniej przyjętą przez Państwa  

w czerwcu Strategią Rozwoju Województwa Lubuskiego, która się ma nijak do uchwalonego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego. Emocji jest wiele, na czwartkowej konferencji Prezydenta Miasta 

kto był mógł usłyszeć, że nikt tak jak Gorzów i północ województwa lubuskiego nie ceni województwa 

lubuskiego. Dziękuję.      

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję, potwierdzam 

słowa Pani Prezydent bo akurat tam byłem.   

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To znaczy z wcześniejszych wypowiedzi można 

było inaczej sądzić, ale jeśli Pani Prezydent deklaruje że tak powiem dalej chęć w budowaniu 

województwa lubuskiego, to mnie uspokaja.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, proponuję 

przystąpić. Proszę bardzo Pan Radny Kazimierz Pańtak. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Oczywiście już dawno jest takie powiedzenie  

w historii „Paryż wart jest mszy” analogicznie podejrzewam ten mechanizm zadziała, ale rzeczywiście 

bardzo głośnym echem odbiło się to, że Pan Prezydent Jędrzejczak jest zakochany w województwie 

lubuskim na ostatniej konferencji. Ja mówię o innej sprawie, mianowicie ja prosiłbym tu obsługę prawną.  

Czy rzeczywiście bo przepisy ustawy chyba to inaczej regulują, że nieruchomość przekazuje się na 



realizację celu publicznego i tak dalej z utrzymaniem szkół publicznych i województwo lubuskie 

zastrzega sobie prawo odwołania darowizny jeżeli darowana nieruchomość i tak dalej. Paragraf 4 nie 

wiem czy on jest zgodny. Nie można pod warunkiem przenieść nieruchomości. Może być roszczenie, to 

wynika z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Może być roszczenie jeżeli ta nieruchomość zostanie 

przekazana na inne cele niż donator czyli Sejmik Województwa określił w paragrafie 3. Nie wiem czy 

ten zapis jest możliwy i szczęśliwy, ale to bym prosił Panią obsługę prawną żeby w tej sprawie  

wypowiedziała się. Wydaje mi się, że my darowizny odwołać nie możemy. Jest jedyna instytucja 

odwołania darowizny to jest kiedy rażąca niewdzięczność obdarowanego, ale to raczej dotyczy osób 

fizycznych, nie słyszałem, co prawda teoretycznie mogą wchodzić osoby prawne, ale nie w takim 

przypadku. Czy ten przepis jest możliwy tutaj, że możemy to odwołać. Powinno być raczej, chyba ze 

stosownym roszczeniem możemy wystąpić. Jeżeli to jest, jedno pytanie i czy to roszczenie zostanie 

zabezpieczone  już wpisane w formie aktu notarialnego i czy będzie jakoś zabezpieczone w księdze 

wieczystej jako zabezpieczenie naszego roszczenia? Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Skoro mamy 

projekt uchwały sądzę, że Zarząd i jest to skonfrontowane z radcami prawnymi. Dziękuję za te pytania, 

ale proponuję przejść do głosowania. Proszę jest Pani Radca Prawny, jest gotowa do udzielenia 

odpowiedzi teraz. Zapraszam do mikrofonu. 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Jeśli chodzi o możliwość odwołania, taką możliwość przewiduje 

przywołany w podstawie prawnej tej uchwały art. 13 ust.2 ustawy o samorządzie. Jeśli nie będzie 

realizowany ten cel to istnieje możliwość odwołania darowizny natomiast jeśli chodzi  

o warunek aby on był skuteczny to musi być wprowadzony do oświadczenia woli jakie zostanie złożone 

i będzie ustanowiona darowizna sam zapis w uchwale jest niewystarczający. Więc  w przypadku kiedy 

dojdzie do złożenia oświadczenia woli przez uprawniony podmiot i zostanie podjęta decyzja przez 

Zarząd, który jest organem wykonawczym i gospodaruje mieniem to wówczas po upływie tego okresu 

będzie istniała możliwość odwołania darowizny jeśli cel nie będzie realizowany. My już mieliśmy  

w przeszłości takie przypadki kiedy doszło do odwołania darowizny ponieważ cel nie był realizowany 

przez dłuższy okres czasu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proponuję 

przejść do głosowania. Kto z Państwa Radnych, proszę Pan Kołodziej, nie widziałem przepraszam. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Jeszcze jedno pytanie, może formalne. Jeśli 

chodzi o darowiznę. Koszty wszystkie pokrywa Gorzów, tak. Tutaj jeśli chodzi o Sejmik nas nic już nie 

interesuje. Przekazujemy darowiznę i kosztów z tym związanych nie mamy żadnych, notarialne 

wszystkie można powiedzieć z przekazaniem mienia. Niemałe koszty będą z tym związane. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Dyrektor Bąk proszę. 

DyrektorDepartamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Roman Bąk: 

Wszystkie koszty pokrywa obdarowany.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jak Pan słyszał koszty 

wszystkie pokrywa obdarowany. Dobrze przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa jest za 

przyjęciem uchwały druk nr 215 proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. Jest 23 Radnych, jak obliczyłem szybko, także. Za 23, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję Pani Prezydent. Proszę bardzo.  

Zastępca Prezydenta Miasta Gorzów Wielkopolski Ewa Piekarz: Bardzo Państwu dziękuję za 

podjęcie uchwały. Mam nadzieję, że w zakreślonym przez Sejmik terminie będziemy mogli Państwu 

przekazać informację, że cel został zrealizowany i zaprosić do nowego obiektu. Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję Pani Prezydent. 

Szanowni Państwo przystępujemy do punktu 7.    

Uchwała nr XXIII/208/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Do punktu 7. 

Sprawozdanie roczne z wykonania planów finansowych za 2011 r. w poszczególnych 

jednostkach organizacyjnych Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Chcę przypomnieć, że 

mamy jeszcze dosyć rozległy harmonogram i rozkład dzisiejszej Sesji. Instytucje kultury, Wojewódzkich 

Ośrodków Ruchu Drogowego w Zielonej Górze i Gorzowie Wielkopolskim, Samodzielnych Publicznych 

Zakładów Opieki Zdrowotnej. Mamy tutaj dyrektorów departamentów Pana Mirosława Glaza, Pana 

Grzegorza Jankowskiego, Panią Elżbietę Kasprzak i żeby nie przedłużać proponuję przystąpić do 

przyjmowania poszczególnych sprawozdań. Ja będę zawsze się pytał czy są pytania, uwagi. Wszystko 

co Państwo otrzymaliście jest dostępne w wersji elektronicznej, było również przedmiotem obrad 

Komisji. Może najpierw proszę przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. Pan Mirosław 

Marcinkiewicz proszę o opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz : Opinia Komisji pozytywna. 



Opinia Komisji w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 

2011 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Czesław Fiedorowicz, 

Komisja Kultury i zastępca proszę bardzo. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Lidia Gryko: Komisja Edukacji 

i Kultury opinia pozytywna. 

Opinia Komisji w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 

2011 rok stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2011 rok, w szczególności 

nie mniejszej niż w planie finansowym stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Pan 

Robert Paluch Komisja Gospodarki. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna. 

Opinia Komisji w sprawie sprawozdania z wykonania planu finansowego WORD w Zielonej Górze  

i Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów sprawie sprawozdania z wykonania planu finansowego WORD  

w Zielonej Górze i Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego WORD w Zielonej Górze i Gorzowie Wlkp. stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: I Pani Bożena Osińska, jest 

Pani Kucharska. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Barbara Kucharska: Opinia 

pozytywna.   

Opinia Komisji w sprawie  wykonania planów finansowych Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki 

Zdrowotnej stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów w sprawie  wykonania planów finansowych Samodzielnych 

Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania planów finansowych Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki 

Zdrowotnej stanowi załącznik nr 31 do protokołu 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy mają Państwo uwagi do 

przedstawionych sprawozdań? 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Wszystkie sprawozdania, czy po kolei ? 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Po kolei.    

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jeśli chodzi o służbę zdrowia przede wszystkim.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Już było zapytanie. Czy Pan 

chce to rozszerzyć? 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Daleko idące zaniepokojenie bo kwestia 

działalności bieżącej jest pierwszą kwestią, oczywiście Pan Marszałek za tą kwestię trudno żeby tak 

szeroko odpowiadał, a na pewno odpowiadał w sensie personalnym, bo to jednak 2011 rok. Jaka jest 

prognoza na 2012 rok sądząc po tych tendencjach, które mamy w tej chwili. Czy niewykonanie tych 

planów i jakby tąpnięcie jeśli chodzi o zadłużenie będzie analogiczne czy sądząc po tych 5 milionach 

2012 roku można się spodziewać większego, no bo też będziemy pewnie przy debacie budżetowej  

w czerwcu tego roku rozmawiać również o kwestii wykonania tych budżetów  poszczególnych jednostek 

podległych województwu lubuskiemu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Pan 

Marszałek Kreń. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy te prognozy, które są w tej chwili są jeszcze 

gorsze? 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Nie, sądzę, że dyrektorom naszych 

jednostek przekazaliśmy bardzo precyzyjnie, że oczekujemy żeby do końca tego roku sytuację w jak 

najlepszym przypadku poprawić. Jedynie co mnie martwi drodzy Państwo to jest sytuacja w Gorzowie 

jeśli nie nastąpi tam spokój, będziemy huśtać nadal emocje, komentarze. Gorzów może się zemścić na 

nas tak jak w pierwszym swoim wystąpieniu mówiłem dzisiaj to potwierdzam kluczem do wszelkich 

problemów, a nawet problemów naszego województwa może być Gorzów. Słusznie Pan podniósł, że 

sama restrukturyzacja na którą nie wszyscy się godzą, komentują pewne rzeczy też niczego nie załatwi 

bo analizując te możliwości, które daje nam nowa ustawa to jest zaledwie rząd wielkości 100 mln,  

a nawis 180 przy takiej jednostce i przy takim kontrakcie nie rozwiązuje docelowo problemów, także 

patentu na rozwiązanie sytuacji w Gorzowie nie ma. My postaramy się nowemu dyrektorowi, wesprzeć 

go nie mniej jednak zabiegamy by nasi przedstawiciele parlamentarzyści. Często Państwo sami 

mówicie, że bez pomocy z zewnątrz i bez pomocy państwa nie uda się tego węzła gordyjskiego 



rozwiązać co najwyżej będzie się udawało nam nie przeznaczać pieniędzy na leczenie tylko to co 

ewentualnie dana jednostka zarobi po prostu będzie oddawać na ten zrolowany dług, ciągle obsługiwać 

dług. Coś musimy zrobić. Wszystkie możliwości zostaną sprawdzone. Jest ich kilka, ale nie w tej skali 

tego wielkiego nawisu, a w innych podmiotach powiem Państwu, że dostrzegam pewne jaskółki 

poprawienia sytuacji i w tych mniejszych powiatach jesteśmy w stanie zarekomendować Państwu, że 

sytuacja nie będzie się pogłębiała, chociaż uczciwie powinienem Państwu powiedzieć, że wzrośnie 

energia, ludzie domagają się wzrostu płac, wzrastają gdyby nie przesunięto obowiązkowych 

ubezpieczeń od odpowiedzialności. Pewne składniki wzrastają, a więc przy tym samym kontrakcie 

mogą być pewne turbulencje i kłopoty, ale w dużej części jednostek sytuacja powinna się poprawić 

niemniej jednak kończąc największym naszym problemem jeżeli mogę prosić polityków tych którzy tak 

się wypowiadają z łatwością w mediach. Potrzebny nam jest spokój, a Gorzów jak Państwo widzicie 

tylko co tyczy Gorzowa około oprzyrządowanie szpitala wywołuje jakieś takie turbulencje których ja 

nawet nie rozumiem, czyli uruchamiają się koterie międzypartyjnie, wewnątrzpartyjne. Ja będę o tym 

Państwu mówił zdecydowanie,  nie będę ubierał w jakieś słowa. Dziękuję Państwu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pani Radna Elżbieta 

Płonka.  

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ja pozwolę sobie jeszcze wrócić do tego 

sprawozdania dotyczącego wszystkich jednostek ochrony zdrowia i patrzę tylko na wynik finansowy 

styczniowy bieżącego roku. To jest bardzo niepokojący i tutaj trzeba sobie dać odpowiedź na to pytanie. 

To jest pytanie do Pana Marszałka w takim razie bo przychód Szpitala w Gorzowie tj. 13 mln 246 tys. 

Zielonej Góry 14 mln, a więc o 1 większy, bo to w milionach rozumiem jest.  Koszty łącznie w Gorzowie 

15 mln 810, a w Zielonej Górze 16 przy większym rzeczywiście kontrakcie i wreszcie wynik finansowy 

minus 2,5,  minus 1 mln 900 i bez uwzględnienia amortyzacji różnica jest szalona trzykrotnie większy 

wynik ujemny jest w Gorzowie więc jest jakiś problem,  który należy obiektywnie ocenić, o co tu chodzi. 

Czy to tylko koszty płac są faktycznie, czy to są jeszcze jakieś, nie wiem wzrosły usługi obce, cokolwiek 

innego, ale w porównaniu z Zieloną Górą ze szpitalem to już sam styczeń napawa wielkim niepokojem  

o sytuację w Gorzowie. Proszę w takim razie o odpowiedź jeśli nie teraz to rozważyć należy pilnie tę 

sprawę bo nawet najlepszy dyrektor jeżeli tu są jakieś obiektywne rzeczy. Nowy dyrektor nie podoła tym 

problemom.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo proszę 

bardzo Pan Radny Grabarek.  



Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Chciałem się króciutko zapytać o sytuację  

w Szpitalu dla Nerwowo-Chorych w Międzyrzeczu. Czy już jest zażegnany konflikt między dyrektorem,  

a personelem. 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Odpowiadając Pani doktor, tak jestem 

bardzo zaniepokojony i jeszcze jedną kwestię chciałbym podnieść. Dokumenty, o które proszę 

ewentualnie Gorzów nie spływają w takim terminie jak z innych jednostek, jest tam jakaś siła i moc 

sprawcza, która uniemożliwia  przesyłanie ich. Staramy się nie zarzucać nowymi propozycjami pewnych 

procedur kontroli finansowej niemniej jednak jestem bardzo zaniepokojony i bardzo  liczę na nowego 

dyrektora i wsparcie które otrzymam, ale podzielam obawy Pani dyrektor, a wręcz przeciwnie wzmacnia 

mnie. Odniosę się do zdania, które wygłosiłem Państwu, że chciałem przedstawić bilans otwarcia i moja 

rozterka polegała na tym. Przejmuję z dobrodziejstwem inwentarza podmioty, które mi podlegają i ja 

przedstawiłem Państwu to w sposób następujący ja opieram się na dokumentach, które do mnie 

spływają. Moje obawy były następujące, że być może sytuacja gorzej wygląda niż te dokumenty bo 

jeżeli sprawozdania finansowe przez dyrektorów jednostek potrafią być trzykrotnie poprawiane  

w przeciągu dwóch tygodni to jednak ja nie sprawdzę od razu. Staramy się wypracować jednolity 

dokument, który dyrektorzy mi zaakceptują, ale w tej sytuacji w której są określone kłopoty. To 

spotykam się z uwagami nie czas w sytuacji problematycznej dokonywać zabiegów i rewolucji we 

wszystkich elementach. Powoli potrzebne mi jest trochę czasu i sądzę, że będę mógł Państwu 

powiedzieć, że to co jest w dokumentach to ja za to biorę odpowiedzialność. Wracając do jeżeli mogę 

odnieść się w dwóch, trzech zdaniach potraktowałem sprawę ambicjonalnie i chciałem zarysować 

możliwe pole kompromisu między skonfliktowanymi związkami zawodowymi kilkoma, a dyrektorem 

jednostki, nie udało mi się to, dwie strony nazwijmy to usztywniły swoje stanowiska. Skorzystałem  

z możliwości i podpowiedzi całego Zarządu. Podjął się mediacji talent pierwszej wody, a mianowicie 

były wicepremier Pan Longin Komołowski. Odbyłem dwa spotkania stwierdził, że potwierdza tą moją 

diagnozę czyli nie mogę Państwa pocieszyć sytuacja jest stosunkowo patowa, ale poprosił mnie jeszcze 

o jedno spotkanie. O finale Państwa poinformuję wiem, że decyzja i tak którą będę musiał podjąć ciąży 

na mnie. Rozumiem, że najsensowniej byłoby odpowiedzieć Panu, że tak konflikt został zażegnany 

według mojej wiedzy i tych informacji, które przekazał mi Pan Komołowski,  sytuacja jest jeszcze w toku. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości.        

Do punktu 8. 



Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego na 2011 rok Lubuskiego Szpitala 
Specjalistycznego Pulmunologiczno – Kardiologicznego Sp. z o. o. w Torzymiu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Komisja zapoznała się i przyjęła 
sprawozdanie z rocznego wykonania planu w Torzymiu.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Opinia pozytywna tak? 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Tak, oczywiście opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania? Proszę, Pani Elżbieta Płonka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Moje pytanie dotyczy ujemnego wyniku 

finansowego, co się na to składa? Ja, przepraszam, że zadaję to pytanie, ale nie byłam na Komisji.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Dyrektor. 

Zapraszamy do mównicy.   

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Elżbieta Kasprzak: Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek, szanowni Państwo nie rozumiem do końca pytania, ponieważ Torzym ma dodatni wynik 

finansowy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Sytuacja się wyjaśniła. 

Traktujemy pytanie jako niebyłe. Dziękuję bardzo. Wobec braku innych pytań i uwag uznaję, że Sejmik 

przyjął sprawozdanie do wiadomości.   

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego na 2011 rok Lubuskiego Szpitala 

Specjalistycznego Pulmonologiczno-Kardiologicznego Sp. z o.o. w Torzymiu wersja 2 stanowi załącznik 

nr 34 do protokołu.  

Do punktu 9. 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiego Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia na rok 2011. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Łukasza Chudziaka, Zastępcę Dyrektora ds. Rynku w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Zielonej Górze. 

O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Roberta Palucha. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Kołodziej.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Ja mam jedno pytanie do Dyrektora. 

Oglądając to sprawozdanie, chciałem zapytać, czy są sprawdzane oferty pracy za granicą przez 

Wojewódzki Urząd Pracy?  



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Panie Dyrektorze.  

 

Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy ds. Rynku Łukasz Chudziak: Dzień dobry, 

witam Państwa. Oczywiście, że te oferty są sprawdzane. Przede wszystkim Wojewódzki Urząd Pracy 

nie pośredniczy w ofertach innych niż oferty zgłoszone w ramach sieci „Eures”. Jest to europejska sieć, 

która zrzesza pracodawców. I te oferty są, jak to się mówi rozdysponowywane bez żadnych prowizji. To 

jest dosyć istotne. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Mógłbym zadać następne pytanie? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Teraz może bardziej już z życia temat. 

Wyjazd, który był organizowany przez PUP w Sulęcinie. Był to wyjazd grupy do Holandii. Po przyjeździe 

na miejsce okazało się, że były zupełnie inne warunki niż te przedstawione w ofercie pierwotnej. Można  

powiedzieć, że co innego było przedstawiane, a co innego wyszło w rzeczywistości. Ta osoba, która 

zaproponowała pracę dla polskich pracowników podszyła się pod inną ofertę, a gdzie indziej ich 

zawiozła. Jak to mogło się stać? 

 

Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy ds.. Rynku Łukasz Chudziak: Powiem Panu, że 

nie chcę ustosunkowywać się do kogoś, ponieważ ja nie odpowiadam de facto za Sulęcin. Nie powiem 

Panu, kto to był, czyja to była oferta, nie mam takiej wiedzy merytorycznej na ten temat.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To była oferta Powiatowego 

Urzędu Pracy, a nie Wojewódzkiego.   

 

Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy ds. Rynku Łukasz Chudziak: Tak dokładnie. My 

nie mamy przełożenia na Powiatowy Urząd Pracy.  



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proponuję, żeby przesłać 

zapytanie do Powiatowego Urzędu Pracy w Sulęcinie. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Wobec 

braku innych pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.   

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiego Planu Działań na rzecz zatrudnienia na rok 2011 stanowi 

załącznik nr 36 do protokołu. 

Do punktu 10. 

Sprawozdanie z realizacji „Program współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 
pozarządowymi w 2011 roku”. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Czesława Fiedorowicza. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Opinia Komisji Kultury również pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania. Nie widzę. Wobec braku pytań i uwag 

uznaję, Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  



Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2011 roku stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Do punktu 11. 

Sprawozdanie za 2011 rok z wykonania uchwały nr XXXVII/270/2005 Sejmiku Województwa 
Lubuskiego z dnia 19 grudnia 2005 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 
obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 
Województwo Lubuskie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz:Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią 

Barbarę Kucharską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję.Czy mają Państwo 

pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Wobec braku pytań i uwag uznaję, że 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

Sprawozdanie za 2011 rok z wykonania uchwały nr XXXVII/270/2005 Sejmiku Województwa 
Lubuskiego, z dnia 19 grudnia 2005 w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 
obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 
Województwo Lubuskie stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 



 

Do punktu 12. 

Sprawozdanie za 2011 rok z wykonania uchwały nr XVI/97/2000 Sejmiku Województwa 

Lubuskiego z dnia 17 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad zagospodarowania ruchomym mieniem 

Województwa. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamyPanią 

Sylwię Wojtasik, Dyrektora Departamentu Administracyjno - Gospodarczego. Czy są  pytania? Proszę, 

Pan Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Co do nieruchomości wynajmowanych, przede 

wszystkim chodzi mi o tą ulicę Sulechowską. Ja w tej sprawie interpelacje składałem. Czy ten audyt się 

odbył? Tak, zakończony już jest? Czyli, rozumiem, że dostanę w odpowiedzi na interpelację, jak został 

zakończony i ewentualnie treść tego audytu i protokołu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy mają Państwo 

jeszcze jakieś pytania dotyczące przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Wobec braku pytań  

i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

Sprawozdanie za 2011 rok z wykonania uchwały nr XVI/97/2000 Sejmiku Województwa Lubuskiego  

z dnia 17 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad zagospodarowania ruchomym mieniem 

Województwastanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 



 

Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu realizacji boisk do plażowej piłki 
siatkowej – druk nr 205. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy 

Pana Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego 

Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Lidię 

Gryko. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko:Opinia Komisji, również pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Musimy tą 

uchwałę przegłosować. Proszę bardzo, sprzęt mamy gotowy. Czy są jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. 

Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu realizacji boisk do plażowej piłki siatkowej 

– druk nr 205 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXIII/199/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w 

sprawieudzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na 



dofinansowanie projektu realizacji boisk do plażowej piłki siatkowej stanowi załącznik nr 48 do 

protokołu. 

Do punktu 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 
Lubuskiego na lata 2012-2014” – druk nr 212. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej.  

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Lidię Gryko. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Oczywiście, opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Lubuskiego na lata 

2012-2014” – druk nr 212 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 21. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/200/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-2014” stanowi 

załącznik nr 51 do protokołu. 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego na realizację ich zadań w zakresie pomocy społecznej – druk nr 206. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. 



Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. Przepraszam, Pan Wiceprzewodniczący Tadeusz Pająk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk:Opinia Komisji jest pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Kultury i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma pytania lub uwagi? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu7 terytorialnego na realizację 

ich zadań w zakresie pomocy społecznej – druk nr 206 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. Za 20. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/201/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na realizację ich zadań w zakresie 

pomocy społecznej stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przypadających w 2012 roku na realizację zadań samorządu województwa 
lubuskiego w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienia osób 
niepełnosprawnych – druk nr 208.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. 



Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przypadających w 2012 roku na realizację zadań samorządu województwa lubuskiego w zakresie 

rehabilitacji osób niepełnosprawnych – druk nr 208 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 18. Wstrzymało się 1. Przeciw 0. Proszę, żeby wszyscy Radni, którzy siedzą przy stołach głosowali, 

ponieważ razem jest Was 22. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/202/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przypadających  

w 2012 roku na realizację zadań samorządu województwa lubuskiego w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnienia osób niepełnosprawnych stanowi załącznik nr 58 do 

protokołu. 

Do punktu 17. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów  

o dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – druk nr 209. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana 

Tadeusza Pająka. 



Projekt uchwały stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą 

Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie robót 

budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – druk nr 209 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę ponieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski. Za 20. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. 

Uchwała nr XXIII/203/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku zmieniającą 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie robót budowlanych, na okres 

dłuższy niż 1 rok budżetowy stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Do punktu 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza dla strefy Miasto Gorzów 
Wielkopolski” – druk nr 203. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Marka Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 



Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza dla strefy Miasto Gorzów Wielkopolski” – 

druk nr 203 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony.Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 20. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwał została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/204/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku sprawie 

określenia „Programu ochrony powietrza dla strefy Miasto Gorzów Wielkopolski” stanowi załącznik nr 65 

do protokołu. 

Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania rocznego planu 
finansowego Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2011 rok – druk nr 204. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Marka Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej:Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania rocznego planu finansowego Lubuskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2011 rok – druk nr 204 poddaję pod głosowanie. Kto  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 



Za 21. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/205/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania rocznego planu finansowego Lubuskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku za 2011 rok stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze – druk nr 210. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Marka Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej:Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

 i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze – druk nr 210 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 21. Wstrzymało się 1. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/206/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w statucie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

Do punktu 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości na rzecz Gminy 
Gubin – druk nr 211. 



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki  

i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Roberta Palucha. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 72 do protokołu.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Opinia Komisji jest pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana 

Tadeusza Pająka. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk:Opinia Komisji jest pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości na rzecz Gminy Gubin – druk nr 211 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/207/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości na rzecz Gminy Gubin stanowi załącznik nr 75 do 

protokołu. 

Do punktu 21a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny 
na rzecz Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 215. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Punkt 21a 
jużzrealizowaliśmy. 

 



Do punktu 21b. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o pozbawieniu niektórych odcinków dróg kategorii 
krajowych – druk nr 216. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Pana 

Grzegorza Jankowskiego, Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Gospodarki.  

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Roberta Palucha. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:Opinia Komisji jest pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do 

projektuuchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii o pozbawieniu niektórych odcinków dróg kategorii dróg krajowych – 

druk nr 216 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 18. Wstrzymało się 1. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXIII/209/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o pozbawieniu niektórych odcinków dróg kategorii krajowych stanowi załącznik nr 78 
do protokołu. 

Do punktu 21c. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego 
Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. – druk nr 218. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Barbarę Kucharską.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Skład Rady został zaopiniowanypozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego Ośrodka 

Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp.- druk nr 218 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 20. Wstrzymało się 1. Przeciw 1.Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Uchwała nr XXIII/210/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy  
w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

Do punktu 21d. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk 
nr 221. 

 

Przewodniczący  Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawiewyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk nr 221 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 21. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr XXIII/213/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

Do punktu 21e. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Ośrodka dla 
Osób Uzależnionych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – 
druk nr 220. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu rady Społecznej Ośrodka dla Osób Uzależnionych 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – druk nr 220 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Uchwała nr XXIII/212/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

Do punktu 21f. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnej 
Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wlkp. – druk nr 219. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. 



Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Panią Barbarę Kucharską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska:Komisja w dniu dzisiejszym, przy dwóch 

głosach za, jednym głosie przeciw oraz trzech głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej 

Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wlkp. – druk nr 219 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 13. Wstrzymało się 3. Przeciw 6.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/211/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji 
Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

Do punktu 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 
2012 rok – druk nr 213. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Opinia Komisji jest pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok – druk 



nr 213 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za pojęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 18. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/214/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 93 
do protokołu. 

Do punktu 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Lubuskiego na lata 2012-2024 – druk nr 214. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Opinia Komisja jest pozytywna odnośnie wersji 

trzeciej.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-

2024 – druk nr 214 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 20. Wstrzymało się 2. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/215/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-2024 
stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

Do punktu 23a. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – druk nr 217. 

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego.  

Czy są wystąpienia klubowe? Proszę, Pan Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:Ja się domyślam, Pani Skarbnik, że taka sama 

kwota się koreluje z  uchwałą budżetową, jeśli chodzi o zaciągnięcie kredytu długoterminowego. Może, 

to będzie banalne pytanie: czy my mamy jeszcze jakieś możliwości kredytowe, czy już koniec? 

Ponieważ, jak dobrze pamiętam w ten czas mogliśmy pozwolić sobie na taki kredyt, ponieważ nie było 

innych możliwości. Czy my na dzień dzisiejszy mamy jeszcze możliwości kredytowe? 

 

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka:Proszę posłuchać. W tej chwili trwa analiza 

dochodów – wydatków, przychodów – rozchodów. Wiadomo, że z mieniem jest taka sytuacja, jak 

Państwo podjęliście dzisiaj uchwałę. Czyli nam się sytuacja budżetowa zmienia. Na chwilę obecną 

występujemy o możliwość zaciągnięcia kredytu w celu zrównoważenia budżetu w wysokości, jaką 

Państwo zaakceptowaliście. Natomiast, jeżeli będziemy wprowadzali zmiany w budżecie, to strona 

dochodowa idzie na Sejmik i będziecie Państwo wiedzieli o każdej zmianie. Trudno w tej chwili mi 

powiedzieć, jaki będzie ostateczny kształt dochodów, przychodów w ciągu roku. Na chwilę obecną jest 

to optymalna kwota, ale oczywiście nie ostateczna. Dlatego, że po zsumowaniu wszystkich dochodów, 

przychodów, a przychody mamy zaplanowane w wysokości 11 milionów, dopiero po analizie wydatków, 

a także mamy rezerwę, która jest nie do końca wykorzystana. Ja cały czas mówiłam, że realizacja 

rezerwy zależy także od naszych dochodów i przychodów. Na chwilę obecną jest to optymalna sytuacja, 

ale nie ostateczna kwota, jeżeli chodzi o budżet. Budżet jest płynny. Realizacja dochodów jest płynna. 

W tej chwili prosiłabym o zaakceptowanie aktualnej kwoty, która jest zaplanowana w projekcie budżetu.        

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. 

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Pana 

Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 97 do protokołu.  

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – druk nr 217 poddaję pod głosowanie. Kto 

z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 13. Wstrzymało się 9. Przeciw 1.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/216/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 

Do punktu 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji 

celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze Województwa Lubuskiego – druk nr 

207. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk:Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:O przedstawienie opinii 

Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Przewodniczącego Komisji Pana Czesława 

Fiedorowicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz:Opinia pozytywna, aczkolwiek Komisja 

jednocześnie przychyla się do wszystkich poglądów znaczącego uproszczenia odbiurokratyzowania tej 

uchwały, która narzuca kardynalnie nonsensowne wymogi wnioskodawców. Generalnie od tej uchwały 

rozpocząć proces odbiurokratyzowania procedur w naszym Urzędzie Marszałkowskim.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji celowych na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków położonych na obszarze Województwa Lubuskiego – druk nr 207 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 19. Wstrzymało się 3. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/217/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
położonych na obszarze Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

Do punktu 24a. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 
Lubuskiego” – druk nr 222. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Szanowni Państwo, projekt 

uchwały został zamieszczony na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Dzisiejsza Kapituła 

obradowała i podjęliśmy decyzje, aby Odznakę nadać kolejnym osobom tj. Irena Woźna, Janusz 

Woźny, Tadeusz Rybnicki, Hubert Harasimowicz, Stanisław Węsierski, Waldemar Michałowski, 

Grzegorz Stachowiak, Zenon Zajdlic, Zygmunt Rogowski, Dorota Świeszko, Krystyna Pawłowska, 

Danuta Zielińska, Renata Bac, Jolanta Solińska, Edward Jaworski, Grażyna Łyżwińska, Czesław 

Symeriak, Małgorzata Barczyńska-Kowańdy. Chcę przypomnieć, że dwie osoby: Pani Woźna i Pan 

Woźny są to zasłużeni działacze firmy „Impuls”. Natomiast reszta osób, są to przedstawiciele Straży 

Pożarnej, ponieważ obchodzi dwudziestolecie i dziesięciolecie Biblioteki Wojewódzkiej  w Gorzowie 

Wielkopolskim, gdzie będzie odbywał się zjazd. Kapituła podjęła tą uchwałę jednogłośnie.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. 

Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 222 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 



rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski. Za 22. Wstrzymało się 1. Przeciw 0.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXIII/218/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 kwietnia 2012 roku w sprawie 
nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 105 do 
protokołu. 

Do punktu 25. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego dotyczące niekorzystnego dla przyszłości 
żeglugi na Odrze projektu Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie unijnych 
wytycznych dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej (2011/0294 COD) oraz 
nie wpisania Odrzańskiej Drogi Wodnej na listę inwestycji priorytetowych w ramach TEN-T. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Pana 

Grzegorza Jankowskiego, Dyrektora Departamentu Gospodarki i Infrastruktury.  

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Roberta Palucha. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Opinia Komisji jest oczywiście pozytywna. 

Dziękujemy, że Departament zareagował na pismo jednego z europarlamentarzystów z Dolnego 

Śląska, który wysłał korespondencję do wszystkich miast wzdłuż rzeki Odry, również do miast 

położonych na terenie Województwa Lubuskiego. Życzył bym sobie i o tym już wspominałem, nie wiem 

jaka wersja będzie ostateczna, jeśli chodzi o punkt drugi, ale stanowisko się przekazuje Prezesowi  

Rady Ministrów, Ministrowi Transportu, Parlamentarnemu Zespołowi Przyjaciół Odry, to zrozumiałe. Ale 

przede wszystkim wydaje mi się, że to stanowisko powinno być adresowane do europarlamentarzystów 

z okręgu nr 13, a w szczególności do europosła, Pana Artura Zasady. Dlatego, że ta kwestia dotyczy 

jednak naszego Parlamentu Europejskiego i ewentualnego lobbingu w pozytywnym tego słowa 

znaczeniu, żeby ta inwestycja nie wyleciała. Jeśli ona wyleci, to wszelkie programy transportowe dla 

Odry krótko mówiąc stracą jakikolwiek sens. Będą pustymi zapisami, będziemy wokół tego dużo debat 

prowadzić. Jeżeli Odra na tym odcinku, a chodzi o odcinek od Brzegu Dolnego mniej więcej do ujścia 

Nysy, to jest tam najgorsza żeglowność i krótko mówiąc koło się zamyka. Kwadratura koła. Z jednej 

strony nie wpisują, ponieważ nie ma głębokości, a z drugiej strony nie otrzymam odpowiedniej 

głębokości, jak nie zostaną odpowiednie środki na ten cel wydane. I tu przede wszystkim apel do Pana 



Marszałka Hoffmanna, ażebyśmy o tą kwestię zadbali. Pan jest również z terenu Krosna Odrzańskiego, 

gdzie Odra płynie i właśnie te problemy tam występują  I dlatego Pana Marszałka proszę, żeby 

wyjątkowo się tym zająć. I nie zasypać gruszek w popiele, ponieważ sytuacja wydaje się tu arcyważna. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Proszę, Pan Czesław 

Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz:Panie Przewodniczący, wiem, że mamy 

trzech europosłów w naszym okręgu wyborczym.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:Czterech. Mamy europosła Nitrasa, eurposła 

Zasadę, europosła Gróbarczyka i europosła Liberadzkiego. I myślę, że wszystkich czterech trzeba 

zmobilizować, a w szczególności tego z Województwa Lubuskiego. Nie mniej jednak uważam, że jako 

Komisja powinniśmy pewne działania wykonać. I w uzgodnieniu z członkami Komisji będziemy je 

wykonywać.         

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo pytania dotyczące przedstawionego stanowiska? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego dotyczące niekorzystnego dla przyszłości żeglugi na 

Odrze projektu Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie unijnych wytycznych 

dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej (2011/2094 COD) oraz nie wpisania 

Odrzańskiej Drogi Wodnej na listę inwestycji priorytetowych w ramach TEN-T poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem stanowiska, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że stanowisko zostało przyjęte.  

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego dotyczące niekorzystnego dla przyszłości żeglugi na 
Odrze projektu Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie unijnych wytycznych 
dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej (2011/0294 COD) oraz nie wpisania 
Odrzańskiej Drogi Wodnej na listę inwestycji priorytetowych w ramach TEN-T stanowi załącznik nr 108 
do protokołu. 



Do punktu 26. 

Przyjęcie protokołu z XXI sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Przypominam, że protokoły z 

XXI i XXII sesji Sejmiku były dostępne do wglądu podczas dzisiejszej sesji. 

 

Czy mają Państwo uwagi do protokołu z XXI sesji Sejmiku? Nie widzę. Jeśli nie ma uwag przyjęcie 

protokołu z XXI sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem protokołu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.Stwierdzam, że protokół  z XXI sesji Sejmiku został przyjęty.   

 

Do punktu 26b. 

Przyjęcie protokołu z XXII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Czy mają Państwo uwagi do 

protokołu z XXII sesji Sejmiku? Nie widzę. Jeśli nie ma uwag przyjęcie protokołu z XXII sesji Sejmiku 

Województwa Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

protokołu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 18. Wstrzymało się 2. Przeciw 0.Stwierdzam, że protokół z XXII sesji Sejmiku został przyjęty. 

 

Do punktu 27. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Przypominam Państwu  

o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w Biurze Sejmiku w nieprzekraczalnym terminie do 30 

kwietnia br. 



W dniach 12-13 maja br. odbędzie się szkolenie w Zamku Łąkomim koło Lubiszyna dla Radnych. Jest 

to sobota.  Zaproszenie na szkolenie wraz ze szczegółowym programem szkolenia otrzymacie Państwo 

pocztą w najbliższych dniach. Proszę o zarezerwowanie sobie tego terminu w swoich kalendarzach. 

Szkolenie rozpocznie się w sobotę, w godzinach rannych, później odbędzie się sesja szkoleniowa,  

a w niedzielę będzie zakończenie szkolenia. Zapraszam wszystkich Radnych bardzo serdecznie. 

Chciałbym, żeby w szkoleniu uczestniczyło sto procent Radnych i Członków Zarządu Województwa, 

ponieważ na ostatnim szkoleniu nie mieliśmy takiej frekwencji.     

W związku z zaistniałą podczas ostatniej sesji Sejmiku zawodnością systemu do głosowania Biuro 

Sejmiku podjęło już działania zmierzające do zmiany tego systemu. W chwili obecnej prowadzi 

rozeznanie potencjalnych opcji udoskonalenia obecnie posiadanego systemu lub całkowitej wymiany 

systemu do głosowania. 

Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Szanowni Państwo, pragnę poinformować, iż kolejna zwyczajna sesja Sejmiku Województwa 

Lubuskiego odbędzie się 21 maja 2012 roku.  

Przechodzimy zatem do punktu 28. 

 

Do punktu 28. 

Zamknięcie obrad XXIII sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, zamykam 

obrady XXIII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. Dziękuję 

Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Protokół sporządzili: 

Monika Rawska 

Anna Pulkowska 

Zbigniew Żbikowski 

Jacek Dobrowolski 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

 

PRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Tomasz Możejko 

 

 

 

 


